

မြောက် ယနေ့ပတ်စရာ

တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်

စာမျက်နှာ ၀

ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေး ဦးစီးဌာနမှ တည်ဆောက် ထိန်းသိမ်းထားသည့် ရေလှောင်တံတစ်ခုချင်း အလိုက် အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြိုတင်စီမံခန့်ခွဲမှု စီမံချက်များ ရေးဆွဲ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

စာမျက်နှာ ၁၀

ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင်မှ အများပြည်သူပြောကြား အာဇာနည်နေ့ အမှတ်တရစကားများ

စာမျက်နှာ ၁၁

ချမ်းသာခြင်းအမှန်ကို သိမြင်နိုင်သည့် သိပ္ပံနည်းကျ ခိုင်မာသော တရားတော်

စာမျက်နှာ ၁၅

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်အား လက်ခံတွေ့ဆုံ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Mrs. Christine Schraner Burgener အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Mrs. Christine Schraner Burgener အား ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီ တွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် အထူးကိုယ်စားလှယ်က ၎င်း၏ ရခိုင်ပြည်နယ်ခရီးစဉ် အတွေ့အကြုံများ၊ မြန်မာနိုင်ငံကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံသို့ အစီရင်ခံစာတင်သွင်းရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေသည့် အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး နေရပ်စွန့်ခွာသူများ

ပြန်လည်လက်ခံရေးလုပ်ငန်းစဉ် စတင်နိုင်ရေး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် လူမှုအသိုက်အဝန်းများအကြား သဟဇာတဖြစ်စွာ ပြန်လည်ပေါင်းစည်းနေထိုင်နိုင်ရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးစသည့် အခြေခံ လိုအပ်ချက်များ ပိုမိုရရှိရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် လွတ်လပ်စွာ သွားလာခွင့်ရရှိရေးအပါအဝင် မြေပြင်အခြေအနေတိုးတက်မှုရရှိရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အမြင်ချင်း ဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တက်ရောက်

အဆိုပါတွေ့ဆုံမှုသို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ	ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် တို့တွင် မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့်မှ အားကောင်း နေသည်။ မိုး/ဇလ	နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက်	ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် တောင်ပိုင်းတို့တွင် မုတ်သုံလေအားကောင်းနေ မည်။ မိုး/ဇလ
-----------------------------------	---	--	---



BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by World Finance

Awarded by Euromoney

Awarded by The FinanceAsia

မြောက်

ဝါဆိုလပြည့် ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့

“သန္ဓေ တောထွက် ဓမ္မစက် တန်ခိုးပြာဋိဟာ” ဟူသော ဗုဒ္ဓမြတ်စွာ ဘုရားရှင်၏ ထူးမြတ်သောဖြစ်စဉ်လေးမျိုးသည် ဤဝါဆိုလပြည့်နေ့တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

ထိုနေ့က သက်တော် ၂၉ နှစ်အရွယ်တွင် သူအို၊ သူနာ၊ သူသေ၊ ရဟန်းဟူသော နိမိတ်ကြီးလေးပါးကို မြင်တော်မူသဖြင့် မဟာသက္ကရာဇ် ၉၇ ခုနှစ် ဝါဆိုလပြည့် တနင်္လာနေ့၌ တောထွက်၍ ရဟန်းပြုတော်မူသည်။

သိဒ္ဓတ္ထမင်းသားဘုရားဖြစ်တော်မူပြီးနောက် ကပိလဝတ်ပြည် နိဂြောဓာရုံဥယျာဉ်ကျောင်းတော်သို့ ခမည်းတော် သုဒ္ဓေါဒနမင်းကြီးနှင့် သာကီဝင် ဆွေတော်မျိုးတော်အကြီးအကဲတို့က ပင့်ဆောင်ကြံဆိုကြသည်။

ဝါဆိုလပြည့်နေ့၏ အနှစ်သာရမှာ ဓမ္မစကြာတရားဦးဖြစ်သည်။ ဓမ္မစကြာတရားမှာ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် ရဟန်းရှင်လူတို့ သိရှိပြီးဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် တရား၏ဖြစ်ပျားခံရာကိုသာ ဗဟုသုတအဖြစ် သိရှိမှတ်သား ထိုက်သည်။

လောကတွင် ဘုရား၊ တရား၊ သံဃာတည်းဟူသော ရတနာသုံးပါးသည် ဆည်းကပ်ကိုးကွယ်ထိုက်ရာဖြစ်ပြီး လောကလူသားများ၏အကျိုးကို ဆောင်ကြဉ်းပေးသည်။

မြတ်စွာဘုရားဟောကြားသော သစ္စာလေးပါးအမှန်တရားမှာ အချုပ်အားဖြင့် ဒုက္ခဆင်းရဲအပေါင်းပြုမ်းတီးနေသည့် ဘဝသံသရာမှ လွတ်မြောက် ရေးဖြစ်သည်။

ဝါဆိုလပြည့်နေ့သည် ထိုကဲ့သို့သော မွန်မြတ်သည့်ဂုဏ်အင်္ဂါများနှင့် ပြည့်စုံခြင်းတွင် သံဃာတည်းဟူသော ဂုဏ်သည် အထူးပြုထိုက်ပါသည်။ ရဟန်းတော်တို့ ဝါဆို-ဝါကပ်သောလဖြစ်၍ ဝါဆိုလဟု ခေါ်ဆိုကြခြင်းဖြစ် သည်။



တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးခန့်အပ်တာဝန်ပေး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး အမိန့်အမှတ်၊ ၂၈/၂၀၁၉ ၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလဆန်း ၁၄ ရက် (၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက်) တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးခန့်အပ်တာဝန်ပေး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး အမိန့်အမှတ်၊ ၃၀/၂၀၁၉ ၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလဆန်း ၁၄ ရက် (၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက်) ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးခန့်အပ်တာဝန်ပေး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး အမိန့်အမှတ်၊ ၂၉ / ၂၀၁၉ ၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလဆန်း ၁၄ ရက် (၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက်) မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး ပြောင်းရွှေ့ခန့်ထားခြင်း

ချင်းတွင်းမြစ်ရေစိုးရိမ်ရေမှတ်၌ တည်ရှိနေ နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅

သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးပညာပေးပို့ပိုင်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အသိအမြင် ဗဟုသုတကြွယ်ဝစေရေးနှင့် အချင်းချင်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သည့် အလေ့အထများ ထွန်းကားစေရန်ရည်ရွယ်လျက် သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်-ရန်ကုန်နှင့် Colgate Palmolive Co., Ltd တို့ ပူးပေါင်း၍ ပထမအကြိမ် သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးပညာပေးပို့ပိုင်ပွဲ (Smile Dental Quiz) ကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲ တွင် အဆိုပါတက္ကသိုလ် ရွှေရတနာမင်းမဉ်းကျင်းပရာ ပထမဆုံး ဒုတိယဆုနှင့် တတိယဆုရရှိသည့် အဖွဲ့များအား ပါမောက္ခချုပ်နှင့် ဌာနမှူးများက ဆုများချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ် ပြင်တို့တွင် တစ်ခါတစ်ရံ မိုးသက်လေပြင်းများ ကျရောက်ပြီး လှိုင်းအသင့်အတင့်မှ လှိုင်းကြီးနိုင်သည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်၊ မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် ၃၅ မိုင်အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ခုနစ်ပေမှ ကိုးပေခန့်ရှိနိုင် သည်။

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်နှုန်း

Table with 3 columns: Item Name, Price/Rate, and Unit. Includes gold prices, oil prices, and exchange rates.

မြောက် logo and contact information including phone numbers, email, and social media links.



အမိသဟံရိမ္မ

တစ်ခုနားလည်ထားကြဖို့အချက်က ယခုခေတ် ကမ္ဘာကြီးအခြေအနေမှာ ဘယ်တိုင်းပြည်မဆို ကိုယ့်တိုင်းပြည် တစ်ပြည်တည်း အထီးတည်းနေနိုင်တဲ့အခြေမျိုးမရနိုင်ကြဘူး။ တစ်ပြည်နဲ့တစ်ပြည် ပေါင်းစပ်အမိသဟံရိမ္မ နေနိုင်ကြ မယ်ဆိုတဲ့ အချက်ပါပဲ။

(ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက် ပင်လုံညီလာခံဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့သော မိန့်ခွန်းမှကောက်နုတ်ချက်)



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး၏ သတ္တမအကြိမ် ဝါဆိုသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး၏ သတ္တမ အကြိမ် ဝါဆိုသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနား ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်အေးသီတာ၊ ကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များ နှင့် ကော်မရှင်ရုံးမှဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ကြည့်ကြည့် ပြီး ဝါဆိုသင်္ကန်းနှင့်လှူဒါန်းပွဲများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြသည်။

အခမ်းအနားသို့ နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် သံဃနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ရတနာစံပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ဆရာတော် ဂန္ထဝိစကပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ ဝိစိတ္တသာရ အမှူးပြုသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ ကြွရောက် ချီးမြှင့်တော်မူကြသည်။
ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်
အခမ်းအနားတွင် ဆရာတော်ထံမှ တက်ရောက်လာ သော ဧည့်ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည် ကြပြီး အန္တရာယ်ကင်းပရိတ်တရားတော်များကို နာယူကြ သည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဇနီး၊ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်တို့က သံဃာတော်များကို ဝါဆိုသင်္ကန်းနှင့် လှူဒါန်း ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။
ထို့နောက် ဆရာတော်ထံမှ အနုမောဒနာတရား နာယူပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက် ရေစက်သွန်းလောင်း အမှုပေးပေးကြသည်။
ဆက်လက်၍ ဆရာတော်၊ သံဃာတော် အရှင် သူမြတ်တို့အား နေဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ဤနေ့

နှစ်ပေါင်းများစွာ ကြာပင်ကြာလည်း ရင်မှာတမ်း၍ တငွေငွေလျှင် မနေ့ကနယ် ညှိုးရိပ်ခြယ်သည် ရင်ဝယ် ရွှေတောင်ပြိုင်သောနေ့...။
တိုင်းပြည်အရေးရင်မအေးမို့ တွေးကြပိုင်းခြား ပြုဖွယ်များသော် မနားနေညဆက်လုမ္မထိ လုံ့လစိုက်ကာစေတနာတို့ ပြည်ရွာအတွက် စဉ်ဦးရွက်ကာ မတွက်ကိုယ်ရေးကြောင့်ကြဝေးသည် ကံမေးမိုက်မှောင်ကျသောနေ့...။
ဤနေ့သည်ကား မြန်မာများ၏ သည်းကြားစိမ့်ကျဉ် မတွေးချင်အောင် နာကျင်ခံခက် မျက်ရည်စက်တို့ ခုထက်တိုင်ပင် မခန်းအင်သို့ မြင်ယောင်ဝမ်းနည်း ဖြစ်နေဆဲတည်း။
ဤနေ့သည်ကားနယ်ချဲ့များနှင့် လက်ပါးစေလောက် သစ္စာဖောက်တို့ ကောက်ကျစ်သမျှ အောင်ပွဲရလည်း မြန်မာ့နှလုံး ကြိမ်မီးအုံးသို့ မဆုံးမြိုက်လောင် မငြိမ်းအောင်လျှင် မြင်ယောင်ကြေကွဲ ဖြစ်နေဆဲတည်း။
အို...
နှစ်ပေါင်းများစွာ ကြာပင်ကြာလည်း ရင်မှာတမ်း၍ တငွေငွေလျှင် မမေ့ရုံမျှ ဘယ်မကဘဲ မြန်မာ့ချုပ်ခြာခွင်အာဏာတို့ ကမ္ဘာဆုံးတိုင် မြန်မာပိုင်လျက် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးစည်ပင်တိုးအောင် ကြိုးပမ်းရွက်ဆောင်ကြဦးစို့။ ။
မောင်စိမ်းနောင်(လယ်ဝေး)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅
အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်သည် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စား လှယ် Mrs. Christine Schraner Burgener အား ယနေ့ ညနေ ၅ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံခဲ့သည်။
ယင်းသို့တွေ့ဆုံရာတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်ကိစ္စဖြစ်ပေါ် တိုးတက်မှုအခြေအနေများ၊ လာမည့် (၇၄) ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံကာလအတွင်း မြန်မာ နိုင်ငံကိစ္စ အစီရင်ခံစာများ တင်သွင်းဆွေးနွေးမည့်ကိစ္စ၊ နေပြည်တော်၌ ဖွင့်လှစ်ထားသည့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေး မှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်ရုံးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ အာဆီယံနှင့်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ နေရပ် စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်လက်ခံရေးအတွက် မြန်မာ နိုင်ငံဘက်မှ အဆင်သင့်ရှိနေမှု၊ ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ပြင်ဆင်ထားမှုအခြေအနေများ ရှင်းလင်းပြောကြားရန် မြန်မာအဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်



နိုင်ငံသို့ သွားရောက်မည့်ကိစ္စနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးအား မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်၍ ဆွေးနွေးရန် ဖိတ်ကြားထားသည့်ကိစ္စများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

ဒုတိယအကြိမ်မှ
 ဥပဒေကြမ်းတွင်ပါရှိသည့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ၊ ရငွေသုံးငွေများနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး စိစစ်ကြမည့် ပူးပေါင်း အဖွဲ့များအနေဖြင့်လည်း သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၊ နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာမူဝါဒ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း၊ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ စိစစ်ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြား လိုကြောင်း၊ ပုံမှန်အစည်းအဝေးသတ်မှတ်ကာလအတွင်း ဘဏ္ဍာရေးနှစ်သစ်အတွက် အချိန်မီ ဆွေးနွေးအတည်ပြု ပေးရန် လိုအပ်သလို မျှတမှုကန့်သတ် စိစစ်ရန်လည်း လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီ၊ ပြည်သူ့ ငွေစာရင်းပူးပေါင်းကော်မတီနှင့် စိစစ်ရေးပူးပေါင်းအဖွဲ့များ အနေဖြင့် သတ်မှတ်ရက်အမီ အစီရင်ခံစာတင်သွင်းနိုင်ရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးကြရန် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် ဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်သည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်း ဆက်လက် လုပ်ဆောင်ကြရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ လွှတ်တော်အသီးသီး တွင်ရှိနေသည့် ဥပဒေကြမ်းများ ဆွေးနွေးအတည်ပြုခြင်း အပါအဝင် အခြားလွှတ်တော်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများလည်း ဦးစားပေးအလိုက် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေနှင့် လုပ်ငန်းဆောင် ရွက်ခွင့်ရရှိထားသည့် မြို့နယ်ပေါင်း ၃၂၅ မြို့နယ်အနက် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန် ၃၀ ရက်အထိ လုပ်ငန်းပြောင်းလဲ ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုရန် တင်ပြလာသည့် မြို့နယ် ၁၁၄ မြို့နယ် အတွက် ခွင့်ပြုမိန့်များ ထုတ်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့ အထိ ၁၅ မြို့နယ်သည် လုပ်ငန်းများအားလုံး ပြီးစီးကြောင်း အစီရင်ခံစာများတင်ပြခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျန်ရှိသည့် မြို့နယ်များအနေဖြင့်လည်း ခွင့်ပြုဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း စနစ်တကျနှင့် အချိန်မီပြီးစီးရေး အလေးထားဆောင်ရွက် ကြစေလိုပါကြောင်း၊ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် လုပ်ငန်း များဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိပါကလည်း ပိုလျှံရန်ပုံငွေများ ကို သက်ဆိုင်ရာဌာနသို့ အချိန်မီပြန်လည်အပ်နှံကြရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း။

ယခုတစ်ကြိမ်ကျင်းပသည့် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကာလ ၁၀ ပတ်ခန့် ကြာမြင့်မည်ဖြစ်သကဲ့သို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များအနေဖြင့်လည်း ပိုမိုများပြားသည့် လုပ်ငန်း တာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည့်အတွက် အချိန်ကိုတန်ဖိုးထားပြီး အကျိုးရှိရှိ အသုံးပြုစီမံဆောင်ရွက် ကြရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ရာသီဥတုနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်အပြောင်းအလဲကာလတွင် ကိုယ်စားလှယ် များ တစ်ဦးချင်းအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးကို အထူးဂရုပြု နေထိုင်သွားကြရန် ပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသား ပြည်သူများ အကျိုးစီးပွားအတွက် ဥပဒေပြုရေးကဏ္ဍ တာဝန်များ ထမ်းဆောင်ကြရာတွင် အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရား စီရင်ရေးကဏ္ဍများတွင် ပါဝင်စွက်ဖက်သည့် လုပ်ဆောင်မှု မျိုး မဖြစ်စေရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

မိမိတို့ တစ်ဦးချင်းစီက ဥပဒေပြုရေးကဏ္ဍ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ပိုင်းခြားနားလည်ပြီး အခြားကဏ္ဍများ အပေါ် အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်းရင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် နိုင်ကြပါစေကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပြည်ပခရီးစဉ်များ လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာ

ထိုနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကက နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ဦးဆောင်သော မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သွားရောက်ခဲ့သည့် ပြည်ပခရီးစဉ်များ၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယကနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များ၏ ပြည်ပခရီးစဉ်များကိုတင်ပြပြီး လွှတ်တော် က မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကက နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ ပေးပို့ထားသော ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့လူမှုရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးအဖြစ် ဦးဘိဘိဝေ မောင် (ခ)စောဘိဘိ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဝန်ကြီး ဌာန ဝန်ကြီးအဖြစ် ဦးမိုးကျော်သူ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း



ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီဝင် ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏစိုး



မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နွယ်နွယ်အောင်

လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဝန်ကြီး ဌာန ဝန်ကြီးအဖြစ် ဦးဖွေ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရ အဖွဲ့ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးအဖြစ် ဦးကျော်မင်း (ခ) ဦးမိုးမင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးအဖြစ် ဒေါ်မိုးမိုးစုကြည်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးအဖြစ် ဦးမြင့်အောင်၊ ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဝန်ကြီး ဌာန ဝန်ကြီးအဖြစ် ဦးမင်းကိုနိုင်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဝန်ကြီး ဌာန ဝန်ကြီးအဖြစ် ဦးထွန်းထွန်းဦးတို့အား ခန့်အပ်တာဝန် ပေးအပ်ခြင်းတို့ကို လွှတ်တော်သို့ တင်ပြပြီး မှတ်တမ်းတင် ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီဝင် ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏစိုးက ကော်မတီ၏ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှု အစီရင်ခံစာကို ဖတ်ကြားတင်ပြ

ထိုနောက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီဝင် ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏစိုးက ကော်မတီ ၏ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုအစီရင်ခံစာကို ဖတ်ကြားတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကက အစီရင်ခံစာပါ အကြောင်းအရာ၊ နောက်ဆက်တွဲဇယားပါ အကြံပြုချက်များနှင့် သက်ဆိုင်သည့် သုံးသပ်အကြံပြုချက် ကို ဆွေးနွေးသည့်အခါ ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီ၏ သုံးသပ်ချက်အပေါ်သတိမူ၍ ဆွေးနွေးကြရန်နှင့် ဆွေးနွေး လိုသည် ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်းတင်သွင်း နိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ထိုနောက် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာ ရေးနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်း ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တင်ပြရာတွင် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် နှစ်ကုန်တွင်ရှိမည့် ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုးသည် နှစ်အလိုက်စေ့မှုနှုန်းများအရ ငွေကျပ် ၁၁၉၀၂၃ ဒသမ ၄ ဘီလီယံ ခန့်မှန်းထားရှိပါကြောင်း။

နှစ်အလိုက်တန်ဖိုးအရ တစ်ဦးကျထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုးသည် ငွေကျပ် ၂၁၈၀၇၅၅ ရရှိရန် မျှော်မှန်းထားပါကြောင်း၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တစ်ဦးကျ ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုးသည် ငွေကျပ် ၁၉၄၉၇၃၀ ခန့်မှန်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် တွင် ငွေကျပ် ၁၇၂၉၃၁၇ ရရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ စုစုပေါင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုသည် နိုင်ငံပိုင်အခန်းကဏ္ဍက ငွေကျပ် ၁၀၁၅၄ ဒသမ ၉ ဘီလီယံ၊ ပို့ကုန်ကို အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅ ဒသမ ၅ ဘီလီယံ တင်သွင်းရန်၊ စုစုပေါင်း ပြည်ပကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၃ ဘီလီယံ ရရှိရန် ရည်မှန်းထားပါကြောင်း၊ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာ နှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းဥပဒေ (မူကြမ်း)ကို ပြည်ထောင်စု

လွှတ်တော်က ဆွေးနွေးအတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် တင်သွင်း အပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီဝင် မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နွယ်နွယ်အောင် က နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ သဘောထားမှတ်ချက်ဖြင့် ပြန်လည်ပေးပို့ထားသော ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေး ဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကော်မတီ၏ လေ့လာ တွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက်များ ပါဝင်သော အစီရင်ခံစာကို ဖတ်ကြားတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်နာယကက အထက်ပါ ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း ၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံး ဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍တင်ပြ

ယင်းနောက် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာ ရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍တင်ပြရာတွင် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ အမျိုးသားစီမံကိန်းတွင် စုစုပေါင်းပြည်တွင်း ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုးကို နှစ်အလိုက် စေ့မှုနှုန်း အရ ကျပ် ၁၀၆ ဒသမ ၀၉၆ ထရီလီယံနှင့် ၇ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ရန်ရည်မှန်းခဲ့ရာ ပထမ (၆)လပတ်တွင် ကျပ် ၆၇ ဒသမ ၁၆၆ ထရီလီယံရရှိခဲ့သဖြင့် စီမံကိန်း ရည်မှန်းချက်အပေါ် ၆၃ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်း အကောင် အထည်ဖော်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ပုံမှန်စေ့မှုနှုန်းအရ ၆ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်ခဲ့ပြီး နှစ်ကုန်တွင် စီးပွားရေးတိုးတက်မှု နှုန်း ၆ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းရရှိရန် ရည်မှန်းထားပါကြောင်း။

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် တစ်မျိုးသားလုံး၏ စုစုပေါင်း ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး (ဂျီဒီပီ)ကို နှစ်အလိုက်စေ့မှုနှုန်းအရ ကျပ် ၁၁၉ ဒသမ ၀၂၃ ထရီလီယံ ရရှိရန်ခန့်မှန်းထားပါကြောင်း၊ ဂျီဒီပီ တိုးတက်မှု နှုန်းကို ၇ ရာခိုင်နှုန်းရရှိနိုင်မည်ဟု မျှော်မှန်းထား ပါကြောင်း။

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် အသုံးစရိတ် ခွဲဝေချထားမှုကို နိုင်ငံတော်၏ ဦးစားပေးလုပ်ငန်းများ အနက် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ် ရေး၊ လမ်း၊ တံတားကဏ္ဍများ၊ ပညာရေးကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာ ရေးကဏ္ဍ၊ လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး အသုံးစရိတ် များကို ဦးစားပေးလျာထားခဲ့ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ အတွက် အရအသုံးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းရေးဆွဲရာတွင် ယခင်နှစ်များကဲ့သို့ နှစ်လတ်ဘဏ္ဍာရေးမူဘောင်ကို အခြေခံ၍ ရေးဆွဲထားပါကြောင်း။

နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူအတည်ပြုချက် အရ ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှစ၍ ပြည်ထောင်စု ဘဏ္ဍာငွေစာရင်း အခြားစာရင်းရှင် Union Foud Account-Other Account (UFA-OA) နှင့် Union Foud Account-SEE Account(UFA-SEE) ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော အဖွဲ့အစည်း ၂၀ ၏ ငွေကြေးစီမံခန့်ခွဲမှု အစီအစဉ်အားလုံးကို ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှစတင်၍ ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာ

ရန်ပုံငွေစာရင်း (UFA-SEE) Account တစ်ခုတည်း ဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး တန်ဖိုးရှိသည့် သော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်းတွင် နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်နှင့် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းကို မြှင့်တင်ပေးရန် Action Plan များ ချမှတ်ထားပြီး အစိုးရပိုင်အဖြစ် ဆက်လက်ထားရှိခြင်း၊ ပုဂ္ဂလိကပိုင်အဖြစ် ပြောင်းလဲခြင်း၊ အများပိုင်အဖြစ်ပြောင်းလဲခြင်း၊ အစိုးရ- ပုဂ္ဂလိက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုပုံစံပြောင်းလဲခြင်း စသည့် ဆောင်ရွက်မှုများကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင်၏ ထောက်ခံချက်နှင့်အတူ ပေးပို့တင်ပြထားသည့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အရအသုံးခန့်မှန်း ခြေငွေစာရင်း၊ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု ၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့ကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က ဆွေးနွေးသုံးသပ်၍ အတည်ပြု ပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယကက ယနေ့ လွှတ်တော်သို့တင်သွင်းခဲ့သည့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေး နှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းဥပဒေကြမ်းနှင့် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့တွင်ပါရှိသည့် ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်းများအလိုက် စီမံကိန်း လုပ်ငန်းများနှင့် ရငွေသုံးငွေများကို စိစစ်နိုင်ရန်အတွက် စိစစ်ရေးပူးပေါင်းအဖွဲ့ ၂၀ ကို ဖွဲ့စည်းပေးထားပြီးဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ စိစစ်ရေးပူးပေါင်းအဖွဲ့များအနေဖြင့် အဖွဲ့လိုက် စိစစ်သည့်အခါတွင် အထောက်အကူပြုစေရန် သက်ဆိုင် ရာ ဌာနအဖွဲ့အစည်းများအလိုက် ဆောင်ရွက်မည့် စီမံကိန်း လုပ်ငန်းများ၊ ရငွေသုံးငွေများ ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း အစီ အစဉ်ကို ဇူလိုင် ၁၇ ရက်နှင့် ၂၂ ရက်တို့တွင် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် အဖွဲ့လိုက်စိစစ်တွေ့ရှိမှုကို သတ်မှတ်ရက်အမီ ပေးပို့နိုင်ရေးအတွက် အလေးထားဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်ပြီး ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်း ပူးပေါင်းကော်မတီနှင့် ပြည်သူ့ငွေစာရင်း ပူးပေါင်းကော်မတီတို့က တင်ပြပါ အမျိုးသားစီမံကိန်း ဥပဒေကြမ်းနှင့် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံး ဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့အတွက် လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက် အစီရင်ခံစာများကို ပြည်ထောင်စု ၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံး ရေးဆွဲတင်ပြခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့်အညီ လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန် ကြိုတင်အသိပေးအပ်ပါကြောင်း ပြောကြား သည်။

မြေသိမ်းဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လေ့လာတွေ့ရှိချက် အစီရင်ခံစာ ဖတ်ကြားတင်ပြ

ထိုနောက် ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီဝင် ဦးဇော်ဝင်းက လွှတ်တော်နှစ်ရပ် သဘောထားကွဲလွဲသော မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကော်မတီ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘော ထားမှတ်ချက်များပါဝင်သော အစီရင်ခံစာကိုလည်း ကောင်း၊ ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီဝင် ဦးနေမျိုးထွန်း က လွှတ်တော်နှစ်ရပ် သဘောထားကွဲလွဲသော ၂၀၁၇ ခုနှစ် မြေသိမ်းဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကော်မတီ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက်များ ပါဝင် သော အစီရင်ခံစာကိုလည်းကောင်း ဖတ်ကြားတင်ပြကြ သည်။

အထက်ပါ ဥပဒေကြမ်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယကက လွှတ်တော်နှစ်ရပ် သဘောကွဲလွဲသည့် အချက်များနှင့် တိုက်ရိုက်သက်ဆိုင် သည့် ပြင်ဆင်ချက်အဆို တင်သွင်းဆွေးနွေးလိုသည့် ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် အပိုဒ်၊ အပိုဒ် ခွဲ၊ အကြောင်းအရာတို့ကို ဖော်ပြလက်မှတ်ရေးထိုးပြီး ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်(၁၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅

ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်(၁၃) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့တွင် တပ်မတော် သားပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ကတိသစ္စာ ပြုခြင်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က ကြိုဆို နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားခြင်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ပြည်ပ ခရီးစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မှတ်တမ်းတင်ခြင်း၊ လွှတ်တော် ရေးရာ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးအကြံပေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းရန် လွှတ်တော်သို့တင်ပြခြင်း၊ ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်းများ မေးမြန်း ဖြေကြားခြင်း၊ အဆို(၁)ခု တင်သွင်းခြင်းနှင့် အစီရင်ခံစာ ၁ခု တင်သွင်းခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။



ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်(၁၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့ကျင်းပစဉ်။

(၁၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကာလအတွင်းတွင် ဆွေးနွေးကြရမည့် ဥပဒေကြမ်း (၁၄)ခု ရှိ

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ် ရှေ့မှောက်၌ တပ်မတော်သားပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၄)ဦးက ကတိသစ္စာပြုကြပြီး ကတိသစ္စာပြုလွှာပေါ်၌ လက်မှတ်ရေးထိုးကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ကြိုဆို နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားရာတွင် ယနေ့စတင်ကျင်းပ သည့် (၁၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကာလအတွင်း တွင် ဆွေးနွေးကြရမည့် ဥပဒေကြမ်း (၁၄)ခု ရှိပါကြောင်း၊ အဆိုများအနေဖြင့် (၁၂) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ကာလအတွင်းတွင် တင်သွင်းခဲ့ပြီး ဆွေးနွေးရန်ကျန်ရှိ အဆို (၃)ခုနှင့် ယခုအသင့်ဖြစ်အဆို (၁၂) ခုရှိသည့် အတွက် ဆွေးနွေးရန် အဆို စုစုပေါင်း (၁၅)ခုရှိပါကြောင်း၊ အသင့်ဖြစ် ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်း (၁၀၉)ခု ရှိပါကြောင်း၊ ယခင်အကြိမ်များက ကျန်ရှိခဲ့သည့် ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်း (၂၂၀)ခုရှိသည့်အနက် မေးခွန်း (၁၁၅)ခုကို ယခုအစည်း အဝေးကာလအတွင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန် လျာထား ပြီး မေးခွန်း ၁၀၅ ခုကို စာဖြင့် ဖြေကြားထားပြီး ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

လွှတ်တော်များ၏ အဓိကတာဝန်သည် ဥပဒေပြုရေး တာဝန် (Legislation) ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ ပြည်သူ များအတွက် ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့် ကိုက်ညီသည့် ဥပဒေ များကို ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းပေးကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒုတိယ တာဝန်ဖြစ်သည့် စောင့်ကြည့်ထိန်းညှိခြင်း (Oversight) တာဝန်ကိုလည်း ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ စနစ် တကျ ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်သည့်အခါ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ကျော်လွန်ပြီး ဝင်ရောက် စွက်ဖက်သည့်ပုံစံမျိုး မဖြစ်စေရန် အထူးသတိပြုကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တတိယတာဝန်ဖြစ်သည့် ကိုယ်စားပြုခြင်း (Representation) တာဝန်ကိုလည်း ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်ကြပြီး သက်ဆိုင်ရာမဲဆန္ဒနယ်အတွက် သာမက ပြည်သူ့လူထု တစ်ရပ်လုံး အကျိုးစီးပွားဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်အောင် ကြံဆောင်နိုင်ကြသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်စေရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါကြောင်း။

ယနေ့ နိုင်ငံတကာအခြေအနေကို လေ့လာ အကဲခတ်ကြည့်မည်ဆိုပါကလည်း နိုင်ငံရေးရည်မှန်းချက် အပြောင်းအလဲများနှင့်အတူ မူဝါဒအပြောင်းအလဲများကို တွေ့မြင်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အမြဲတမ်းရန်သူ၊ အမြဲတမ်းမိတ်ဆွေ ဆိုတာမရှိ ကိုယ်ကျိုးစီးပွားသာရှိသည် ဆိုသည့် စကားအတိုင်း မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အကျိုးစီးပွားကို အဓိကထား ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ကြသည်ကို တွေ့ကြ ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့်လည်း ကမ္ဘာ့ရေးစီး ကြောင်းတွင် လိုက်ပါပြောင်းလဲတိုးတက်နိုင်သည့် နိုင်ငံ အဖြစ် ဖန်တီးပုံဖော်သွားကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်သည့်အခါ အဓိကကျတော့နေရသည့် အခက် အခဲမှာ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိရန်ပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ထောင်နိုင်ရန် အတွက် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးသည် အရေးအကြီးဆုံး မှတ်တိုင်တစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီအခြေခံသည် ဖက်ဒရယ်မှုများရရှိရန် မိမိတို့အားလုံး ပိုင်းဝန်းပုံပိုင်းပေးကြ

ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင်မှုသာ မိမိတို့၏ နောင်လာနောက်သား မျိုးဆက် များကို ကောင်းမွန်သည့်အမွေထားခဲ့ပေးနိုင်မည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ထို့ကြောင့် မိမိတို့ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များသည် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိနိုင်ရန်အတွက် ပြည်သူများ နှင့်အတူ ကျရာအခန်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်လာပြီဖြစ်ကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြားရင်း ကြိုဆို နှုတ်ခွန်းဆက်သလိုက်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

လေ့လာရေး သွားရောက်ခဲ့သည့် ခရီးစဉ်တို့ကို အသိပေးတင်ပြ

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ဒုတိယ အကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန် အစည်းအဝေးနှင့် (၁၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ကာလအတွင်း ၎င်းနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ၏ ပြည်ပခရီးစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ခေါင်းဆောင်သော မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၏ ထိုင်းနိုင်ငံ(၃၄) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီး အစည်း အဝေး ကာလအတွင်း ကျင်းပသည့် ASEAN-AIPA Interface အစည်းအဝေးသို့ သွားရောက်ခဲ့သည့် ခရီးစဉ်၊ ဝက်လက်မဲဆန္ဒနယ်မှ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြင့်သိန်း ခေါင်းဆောင်၍ အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်ဦးလှဆန်းပါဝင်သော မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့၏ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ (၁၀၈)ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားညီလာခံသို့သွားရောက်ခဲ့သည့် ခရီးစဉ်၊ နတ်တလင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးခင်အေး ခေါင်းဆောင်သော မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၏ စင်ကာပူသမ္မတနိုင်ငံ “RSIS- WTO Parliamentary Workshop on International Trade 2019” သို့ သွားရောက်ခဲ့သည့်ခရီးစဉ်၊ လှယ် ခေါက်တာဦးလှမိုး ခေါင်းဆောင်သော မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၏ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ 7th China-South and Southeast Asia Think Tank Forum သို့ သွားရောက်ခဲ့သည့် ခရီးစဉ်၊ ပါးခယ်မ မဲဆန္ဒနယ်မှ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဇော်သိန်း ခေါင်းဆောင်သော မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၏ မလေးရှားနိုင်ငံ 10th AIPA Causus Meeting သို့ သွားရောက်ခဲ့သည့် ခရီးစဉ်၊ မြောင်းမြမဲဆန္ဒနယ်မှ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာဦးစိုးမိုးသူ၏ အီတလီနိုင်ငံ Statelessness Course နိုင်ငံမဲ့ဖြစ်မှု ဆိုင်ရာသင်တန်းသို့သွားရောက်ခဲ့သည့် ခရီးစဉ်၊ သာကေတ မဲဆန္ဒနယ်မှ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာ ဝေဖြိုးအောင်၏ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ 14th Southeast and Northeast Asia Seminar on International

Humanitarian Law(IHL)သို့ သွားရောက်ခဲ့သည့် ခရီးစဉ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု ခေါင်းဆောင် ပြီး ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၃ ဦး၊ အမျိုးသား လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ၅ ဦးပါဝင်သည့် မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၏ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသို့ လေ့လာရေး သွားရောက်ခဲ့သည့် ခရီးစဉ်တို့ကို အသိပေးတင်ပြပြီး မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

လွှတ်တော်ရေးရာစွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး အကြံပေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်း

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက လွှတ်တော် ရေးရာ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးအကြံပေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန်က လွှတ်တော်ရေးရာစွမ်းရည်မြှင့်တင် ရေးအကြံပေးအဖွဲ့၏ တာဝန်၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ ရပိုင်ခွင့်၊ သက်တမ်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အဆိုပါ အကြံပေးအဖွဲ့ကို အဖွဲ့ဝင် (၃) ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းမည်ဖြစ်ပြီး တောင်ကြီးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာဒေါ်သန်းဇွဲအား အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင်အဖြစ်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာန၊ အာဆီယံရေးရာဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ချုပ်(ငြိမ်း) ဒေါ်အေးအေးမူနှင့် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးရေးအစီ အစဉ် (UNDP) လက်ထောက်ဌာနကိုယ်စားလှယ် (ငြိမ်း) ဦးတင်အောင်ချိုတို့အား အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်လည်း ကောင်း တာဝန်ပေးအပ်ဖွဲ့စည်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်သူ့လွှတ်တော်သို့ အသိပေးတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ဒက္ခိဏသီရိမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသန်းဇင်ထွန်း ၏ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ ဒေသခံတောင်သူများ၏ အမှန် တကယ် စိုက်ပျိုးထားရှိသည့် လယ်မြေများကို တရားဝင် စိုက်ပျိုးခွင့် အမြန်ရရှိရေး မည်သို့ဆောင်ရွက်ထားသည်ကို သိလိုခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်း ကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ရဲမြင့်ဆွေက နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် ကောက်ယူခဲ့သော စာရင်းများအရ အိမ်ခြေ ၅၀နှင့်အထက် ပြည်ထဲရေးအမည်ပေါက် ကျေးရွာ ၄၉ ရွာ၏ ရွာမြေ လယ်မြေ သာသနာမြေ၊ အများပိုင်မြေ စုစုပေါင်း ဧရိယာ ၆၃၈၀ ဒသမ ၄၉ ဧက ကို သစ်တော မြေအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် စာရင်းကောက်ယူရန် ကျန်ရှိခဲ့သည့် အိမ်ခြေ ၅၀ နှင့်အထက် ပြည်ထဲရေးအမည်ပေါက်နှင့် အိမ်ခြေ ၅၀ အောက် ပြည်ထဲရေးအမည်ပေါက်၊ မပေါက်ကျေးရွာများ၊ ပြန်ကျအိမ်ထောင်စုနှင့် ပြင်ပကျူးကျော်များအတွက်

သစ်တောမြေအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်နိုင်ရန် နေပြည်တော် ကောင်စီက သဘောတူပါက တောင်သူများ အမှန်တကယ် စိုက်ပျိုးနေသည့်လယ်မြေများသည် သစ်တောမြေအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ရာတွင် ပါဝင်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်း ဖြေကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ကောလင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမျိုးဇော် အောင်၏ ကောလင်းမြို့၊ လာကကြီးပိုင်းအတွင်း ရွာဗွေ တွေ့ရှိထားသော ရွှေထွက်ရာနေရာအား အသေးစား၊ အလတ်စား သို့မဟုတ် အကြီးစားပေးမည်ကို ပွင့်လင်း မြင်သာစွာ ကြေညာ၍ လေလံပစ်သည့်စနစ်ဖြင့် မျှတ သော ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ပေးရန် စီစဉ်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ မရှိ မေးခွန်း နှင့် ပန်းတောင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ခင်နင်းသစ်၏ ဒေသခံ ပြည်သူ့အစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခွင့် လက်မှတ်ရရှိထားသူများအား နိုင်ငံတော်မှ ထိုက်သင့် သည့် ချေးငွေထုတ်ပေးရန် အစီအစဉ်ရှိ မရှိ မေးခွန်းတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာရဲမြင့်ဆွေက ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ယင်းနောက် သန်လျင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးလွင်ကိုလတ်၏ ပဲခူးမြစ်ကူးတံတား (သန်လျင်တံတားအမှတ်-၃) တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းအား စီမံကိန်းမျှော်မှန်းကာလ အတွင်း ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းရှိ၊ မရှိ၊ လက်ရှိ စီမံကိန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေ မည်သည့်အဆင့် ရောက်ရှိနေကြောင်းနှင့် စီမံကိန်းတံတားကို မည်သည့် ဒီဇိုင်းဖြင့် တည်ဆောက်နေသည်ကို သိလိုခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်းက ပဲခူးမြစ်ကူးတံတား (သန်လျင်တံတား အမှတ်-၃)သည် သန်လျင်မြို့နယ်နှင့် သာကေတမြို့နယ် တို့ကို ဆက်သွယ်ပေးမည့် Landmark တံတားဖြစ်သည့် အတွက် တံတားပုံစံ လှပစေရန်နှင့် တံတားအဝင်၊ အထွက် လမ်းကြောင်းများ လှပပြီး အဆင်ပြေစေရန်တို့ကိုပါ ထည့်သွင်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ပါကြောင်း။

တံတား၏အရှည်မှာ ၃၅၀၀ မီတာရှိပြီး ပင်မတံတား ကို Cable Stayed Bridge နှင့် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တံတားအဆင်းချဉ်းကပ်လမ်းသည် ရှုခင်းသာလမ်းမကြီးနှင့် ရတနာလမ်းမကြီးတို့ကို ဖြတ်ကျော်၍ သာကေတအပိုင်းအနီးတွင် သွားဆုံမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပဲခူးမြစ်ကူးတံတား (သန်လျင်တံတား အမှတ်-၃) တည်ဆောက်ရာ၌ ချဉ်းကပ်တံတားအပိုင်းနှင့် ပင်မတံတားအပိုင်းဟူ၍ နှစ်ပိုင်းခွဲပြီး တင်ဒါခေါ်ယူခဲ့ရာ သန်လျင်ဘက်ကမ်း ချဉ်းကပ်တံတားနှင့် ပင်မတံတား အပိုင်းကို Sumitomo Mitsui Construction Co.,Ltd. နှင့် Yokogawa Bridge Corporation တို့က တင်ဒါအောင်မြင်ခဲ့ပြီး သာကေတချဉ်းကပ်တံတား အပိုင်းကို Tokyu Construction Co.,Ltd. က တင်ဒါ အောင်မြင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီလ ၁၅

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော် အဆောက်အအုံ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ကတိသစ္စာပြုရသေးသော တပ်မတော်သား အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ကတိသစ္စာပြုခြင်း၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ နှုတ်ခွန်း ဆက်စကားပြောကြားခြင်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍဆိုင်ရာ ကြယ်ပွင့်ပြပေးခွန်း (၅)ခု မေးမြန်းခြင်း၊ ဖြေကြားခြင်းနှင့် ဥပဒေကြမ်း(၁)ခု ဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ သည်။

နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြား

အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းက နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားရာတွင် ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်း အဝေးကို တက်ရောက်လာကြသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကျန်းမာချမ်းသာကြပါစေဟု ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါကြောင်း။

လွှတ်တော် အစည်းအဝေးများရပ်နားထားစဉ် ကာလ အတွင်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် မိမိတို့၏ မဲဆန္ဒနယ်မြေအသီးသီးတွင် မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး လွှတ်တော်အတွေ့အကြုံများ ရှင်းလင်းခြင်း၊ ပြည်သူများ၏ လိုအပ်ချက်နှင့်အခက်အခဲများ သိရှိနိုင်ရေး အတွက် ကွင်းဆင်းလေ့လာခြင်းနှင့်အတူ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြလိမ့် မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

ယခု (၁၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကာလ အတွင်းတွင်လည်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ကိုယ်စိတ် နှစ်ဖြာကျန်းမာစွာဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူများ အကျိုး အတွက် သယ်ပိုးဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေဟု ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

လမ်းတံတားများ ဆောက်လုပ်ပေးရေးနှင့် အဆင့်မြှင့်တင်ပေးရေးဆိုင်ရာ မေးခွန်းများ ရှင်းလင်းဖြေကြား

ထိုနောက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၅ ဦး၏ မေးမြန်း သည့် လမ်းတံတားများ ဆောက်လုပ်ပေးရေးနှင့် အဆင့် မြှင့်တင်ပေးရေးဆိုင်ရာ မေးခွန်းများကို ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော်က ပြန်လည် ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)မှ ဦးလှဦး၏ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မုံရွာခရိုင် အရာတော် မြို့နယ်ရှိ မကျီးသုံးပင်-မလဲသာ-မင်းကျေးရွာလမ်းသည် လမ်းအရှည် ၁၆ မိုင်နှင့် အကျယ်ပေ ၆၀ ရှိ မြေသားလမ်း ဖြစ်ပြီး ကတ္တရာလမ်းအဖြစ် မည်သည့် ဘတ်ဂျက်နှစ်တွင် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ကို သိရှိလိုကြောင်း မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မကျီးသုံးပင်-မလဲသာ- မင်းကျေးရွာ ကျေးလက်လမ်း အရှည် ၁၆ မိုင်၏ လက်ရှိ အခြေအနေမှာ လှည်းလမ်းအဆင့်သာရှိပါကြောင်း၊ မြေသားလမ်း ၁၀ မိုင်သည် ကိုယ်ထူကိုယ်ထ ဖောက်လုပ် ထားခြင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေဖြင့် ဂျင်းခင်းခြင်း ၅ ဒသမ ၇၃ ဖာလုံနှင့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေဖြင့် မြေသားနှင့် ဂျင်းခင်းခြင်း လုပ်ငန်း ၂ မိုင် သူညီ ဒသမ ၁၁ ဖာလုံကို ဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင်လည်း စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေဖြင့် အကျယ် ၁၆ ပေ၊ အမြင့် ၆ လက်မရှိ ကျောက်ချောလမ်း ၁ မိုင် ၂ ဒသမ ၄ ဖာလုံနှင့် အကျယ် ၁၈ ပေ၊ အမြင့် ၈ လက်မရှိ ကျောက်ချော



ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။

လမ်း ၆ ဒသမ ၃ ဖာလုံတို့ကို ထည့်သွင်းလျာထားပြီးဖြစ် ပါကြောင်း၊ ရန်ပုံငွေခွဲဝေရရှိမှုအပေါ် မူတည်၍ ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ရှမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၉)မှ ဦးခွန်သိန်းဖေ၏ ရှမ်းပြည်နယ် ဆီဆိုင်မြို့နယ် နောင်ဘုရင်ကျေးရွာမှ နန်ပိုလိမ် ကျေးရွာအထိ ဆက်သွယ်သည့်(၁၆/၀)မိုင်နှင့် ၎င်းလမ်းပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ရန် လိုအပ်သည့် တံတား ၆ စင်းနှင့် ၅ ပေ Box Culvert ၃ခု စင်းတို့ကပ်တည်း ဆောက်လုပ်ပေးရန်နှင့် ကုန်းဆွတ်ကျေးရွာအုပ်စု၊ မတ်ကောက်(နောက်)မှ နောင်လိပ်-ကွန်မွန်း-ဖာလိုင်- ပန်းကန်-နန်ပိုလိမ်ထိ လမ်းပိုင်း (၆/၀) မိုင်အား လာမည့် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် အဆင့်မြှင့်တင်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဆီဆိုင်မြို့နယ် နောင်ဘုရင်ကျေးရွာမှ နန်ပိုလိမ် ကျေးရွာ အထိ ဆက်သွယ်ထားသည့် လမ်းအရှည် ၁၆ မိုင်နှင့် ၎င်းလမ်းပေါ်ရှိ ဆောက်လုပ်ရန်လိုအပ်သည့် တံတား ၆ စင်းနှင့် ၅ ပေ Box Culvert ၃ခု စင်းတို့မှာ နယ်စပ် ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ စီမံခန့်ခွဲသော လမ်းဖရိယာအတွင်း ပါဝင်နေသည့် လမ်းပိုင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆီဆိုင်မြို့နယ် နောင်လိပ်-နန်ပိုလိမ်လမ်းနှင့် ဆက်သွယ်သည့် မတ်ကောက်(နောက်) ကုန်းဆွတ်ကျေး တံတား အထိ လမ်းအရှည် ၁ မိုင် ၆ ဖာလုံမှာ ကျေးလက် လမ်းစာရင်းတွင် ပါဝင်ခြင်းမရှိသေးသဖြင့် ကျေးလက်လမ်း အဖြစ် သိမ်းသွင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့မှ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြရမည်ဖြစ်ပြီး ခွင့်ပြုချက်ရရှိပါက ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆီဆိုင်မြို့နယ် လားရှေးလမ်းခွဲမှ နောင်လိပ်-ကွန်မွန်း- ဖာလိုင်-ပန်းကန်-နန်ပိုလိမ် အထိ အရှည် ၄ မိုင် ၂ ဖာလုံ သည့် Class(B) ဦးစားပေးအဆင့် ၁ တွင် ပါဝင်သဖြင့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာငွေတွင် ထည့်သွင်းလျာထားပြီး ရန်ပုံငွေခွဲဝေရရှိမှုအပေါ်မူတည်၍ လမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေး သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃)မှ ဦးဘွဲ့ခိန်း၏ ချင်းပြည်နယ် ထန်တလန်မြို့နယ်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ မိဇိုရမ် ပြည်နယ်တို့ ဆက်သွယ်ထားသည့် ဘွိုင်နုမြစ်ကူးတံတား အား အိန္ဒိယအစိုးရမှ တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ မရှိနှင့် မရှိပါက မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေဖြင့် တည်ဆောက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ တည်ဆောက်လိုသည့် အဆိုပြုတံတားပုံစံကို မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသံရုံးသို့ ပေးပို့ထားပြီး ဆက်လက်ညှိနှိုင်း

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။
ဟားခါး-ထန်တလန်-ဆာဆီချောက် လမ်းပေါ်ရှိ ဘွိုင်နုမြစ်ကူးတံတားသည် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ နယ်စပ်ရှိ ချောင်းပေါ်၌ တည်ဆောက်ရမည့် တံတားဖြစ် သည့်အတွက် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပြီး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ကယားပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃)မှ ဦးတော်ရယ် စိုးဝေ၏ ကယားပြည်နယ်၏ ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးဖြစ် သော လှိုင်ကော်-မယ်စွဲ ကားလမ်းမကြီးမှ လှိုင်ကော်- ဒီးမော့ဆို-ဖရူဆိုမြို့အထိ မိုင် ၂၀ လမ်းပိုင်းအား (၄)လမ်း သွား နိုင်လွန်ကတ္တရာလမ်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက် ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တောင်ငူ-လိပ်သို-ယာဒို-လှိုင်ကော်လမ်း (လှိုင်ကော်- ဒီးမော့ဆို အပိုင်း) မိုင်တိုင်အမှတ်(၁၂၁/၃)မှ (၁၂၈/၇) အထိ ၇ မိုင် ၄ ဖာလုံအား ၁၈ ပေမှ ၂၄ ပေအကျယ်ချဲ့ခြင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ပြည်နယ်ငွေလုံးငွေရင်း ရန်ပုံငွေတွင် လျာထားတင်ပြတောင်းခံထားပြီး ရန်ပုံငွေခွဲဝေရရှိသည့် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးပါက ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် ကုန်တွင် လှိုင်ကော်-ဒီးမော့ဆို-ဖရူဆိုအထိ ၂၄ ပေ အကျယ် ကတ္တရာကွန်ကရစ်လမ်း ၂ မိုင် ၇ ဒသမ ၇ ဖာလုံ၊ ၂၄ ပေအကျယ် ကတ္တရာလမ်း ၈ မိုင် ၂ ဖာလုံ၊ ၁၈ ပေ အကျယ် ကတ္တရာကွန်ကရစ်လမ်း ၆ ဒသမ ၈ ဖာလုံနှင့် ၁၈ ပေအကျယ် ကတ္တရာလမ်း ၈ မိုင် ၃ ဒသမ ၅ ဖာလုံ၊ စုစုပေါင်း မိုင် ၂၀ နှင့် ၄ ဖာလုံ ရှိလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကယားပြည်နယ်၏ ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးဖြစ်သော လှိုင်ကော်-မယ်စွဲ ကားလမ်းမကြီးမှ လှိုင်ကော်-ဒီးမော့ဆို- ဖရူဆိုမြို့အထိ ၂၀ မိုင် ၄ ဖာလုံလမ်းပိုင်းတွင် တစ်နေ့ ပျမ်းမျှ ယာဉ်စီးရေ ၂၃၀ ခန့်သာ ဖြတ်သန်းသွားလာနေပြီး ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လမ်းဦးစီးဌာနမှ ယာဉ်သွား လမ်းအကျယ်သတ်မှတ်ချက်မှာ တစ်နေ့ ပျမ်းမျှယာဉ်စီးရေ ၂၀၀၁ မှ ၅၀၀၀ ကြား ဖြတ်သန်းသွားလာခြင်းရှိမှသာ ၄၈ ပေ အကျယ် ၄ လမ်းသွားအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သောကြောင့် အဆိုပါ လမ်းပိုင်းအား ၄ လမ်းသွား နိုင်လွန်ကတ္တရာလမ်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင် ပေးရန် အစီအစဉ် မရှိသေးပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ရှမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၂)မှ ဦးစိုင်း စံအောင်၏ ရှမ်းပြည်နယ် 'ဝ' ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ဟိုပန်ခရိုင် ပန်ပိုင်မြို့ ယောင်ခိုက်ရွာမကျေးရွာနှင့် ဂုန်းပလတ်ကျေးရွာကြားရှိ နမ်းမားချောင်းပေါ်တွင် ကုန်ထုတ် တံတားဆောက်လုပ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့်

စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နမ်းမားချောင်း တံတားသည် ပန်ပိုင်မြို့မှ ယောင်ခိုက်ကျေးရွာ ဂုန်းပလတ် ကျေးရွာနှင့်ဝလင်းကျေးရွာများသို့ ဆက်သွယ်သွားလာနိုင် သော လမ်းပေါ်တွင် တည်ရှိပြီး ၎င်းလမ်းမှာ ပြည်သူလူထုမှ ကိုယ်ထူကိုယ်ထ ဆောင်ရွက်ထားသည့် မြို့နှင့် ကျေးရွာချင်း ဆက်သွယ်ထားသော လမ်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါလမ်းမှာ ကျေးလက်လမ်းစာရင်းတွင် ပါဝင်ခြင်းမရှိပါကြောင်း။

နမ်းမားချောင်းပေါ်တွင် ကုန်ထုတ်တံတား ဆောက်လုပ် ပေးနိုင်ရေးအတွက် ပန်ပိုင်မြို့နယ် ယောင်ခိုက်ရွာမနှင့် ဂုန်းပလတ် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းအား ကျေးလက်လမ်း အဖြစ် သိမ်းသွင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့မှ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြရမည်ဖြစ်ပြီး ခွင့်ပြုချက်ရရှိပါက ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ပညာရေးသုတေသန၊ စီမံကိန်းနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး

ထိုနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်တွင် စတင်တင်သွင်းပြီး ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြု၍ အမျိုးသားလွှတ်တော်သို့ ပေးပို့လာသော ပညာရေးသုတေသန၊ စီမံကိန်းနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး မကွေးတိုင်း ဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၈)မှ ဦးဝင်းမြင့်က ပြည်သူ့ လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်အတိုင်း ထားရှိသင့်သည့် ဥပဒေ၏ခေါင်းစဉ်၊ အမည်၊ အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်နှင့် အပိုဒ်များကို လည်းကောင်း၊ မူလအဆိုပြုပြဋ္ဌာန်း ချက်တွင် ပါဝင်သည့်အတိုင်းထားရှိသင့်သည့် အပိုဒ်ခွဲ များကိုလည်းကောင်း၊ ပြင်ဆင်လိုသည့် အပိုဒ်၊ အပိုဒ်ခွဲ များကိုလည်းကောင်း ဆွေးနွေးတင်ပြသည်။

ထိုနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ယင်း ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝင်းမြင့်၏ ဆွေးနွေးချက်ကို အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီက ပြန်လည်ကြားနာဆောင်ရွက်ရန် ဆုံးဖြတ်သည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အစည်း အဝေး ပထမနေ့ကို ရပ်နားလိုက်ပြီး ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်း အဝေး ဒုတိယနေ့ကို ဧပြီလ ၁၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ကျော်သူထက်(သတင်းစဉ်)

သဘာဝဘေးဒဏ်မှ ကာကွယ်ဖို့ သစ်တောများကို ထိန်းသိမ်းဖို့

ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅
ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းသည် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Mrs. Christine Schraner Burgener အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေး

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် လတ်တလောဖြစ်ပေါ်နေသည့် ရေကြီးရေလျှံမှုများတွင် တပ်မတော်သားများမှ အရေးပေါ် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ထောက်ပံ့ရေးများ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုအခြေအနေ၊ AA အဖွဲ့က ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း

တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုပျက်ပြားစေရန် ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ၊ နယ်မြေလုံခြုံရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် တပ်မတော်အနေဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေ၊ တပ်မတော်အတွင်း အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေးသူငယ်များ စစ်မှုထမ်းခြင်း မရှိစေရေး CTFMR နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း နေရပ်စွန့်ခွာသူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြန်လည်လက်ခံနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေနှင့် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားရာဒေသများသို့ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ သွားလာနိုင်ရေးခွင့်ပြုထားမှုအခြေအနေများအား ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်



ပဋိပက္ခအတွင်း အမျိုးသမီးများအား အကြမ်းဖက်မှုတားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့်ကော်မတီနှင့် သက်ဆိုင်ရာကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ လုပ်ငန်းစီမံချက်(မူကြမ်း)အပေါ် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅
ပဋိပက္ခအတွင်း အမျိုးသမီးများအား အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့်ကော်မတီနှင့် သက်ဆိုင်ရာကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူတို့က လုပ်ငန်းစီမံချက် (မူကြမ်း)အပေါ် တတိယအကြိမ် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးအစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန စုပေါင်းအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲကြေညာချက်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း။

ပူးတွဲကြေညာချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် အမျိုးသားအဆင့် လုပ်ငန်းကော်မတီဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန် ငါးရပ်ဖြစ်သော ပဋိပက္ခအတွင်း လိုင်အကြမ်းဖက်မှုတားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲကြေညာချက်ပါ ဆောင်ရွက်ရမည့်ကဏ္ဍများအနက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရမည့် ကဏ္ဍများကို သတ်မှတ်၍

အရှိန်အဟုန်တိုးမြှင့်အကောင်အထည်ဖော်ရန်၊ အမျိုးသားအဆင့် လုပ်ငန်းစီမံချက်တစ်ရပ်ကို ပြည်တွင်း၌ ညှိနှိုင်းရေးဆွဲရန်၊ လုပ်ငန်းစီမံချက်ရေးဆွဲရာတွင် ကုလသမဂ္ဂနှင့် ပဋိပက္ခအတွင်း အမျိုးသမီးများအား အကြမ်းဖက်မှုတားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂရုံး၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်ရုံးတို့မှ နည်းပညာနှင့်အကြံဉာဏ်များ ရယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်၊ ပူးတွဲကြေညာချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် တိုးတက်မှုရလဒ်များကို စုစည်းပြုစု၍ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် ကုလသမဂ္ဂနှင့် နိုင်ငံ

တကာသို့ အသိပေးဆောင်ရွက်ရန်နှင့် အမျိုးသမီးများအား လိုင်အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့်ပူးပေါင်း၍ သတင်းမီဒီယာများမှတစ်ဆင့် လူထုအား အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆောင်ရွက်ရန်တို့ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းစီမံချက်(မူကြမ်း)နှင့်ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ ကော်မတီဝင်များနှင့် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ၏ သဘောထားမှတ်ချက်များနှင့် အကြံပြုချက်များကို ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးပေးစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများ ဖြစ်သော UNFPA နှင့် UN Women တို့မှတာဝန်ရှိသူများက သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၏ သဘောထားမှတ်ချက်အရ ပြင်ဆင်ထားသည့် လုပ်ငန်းစီမံချက်(မူကြမ်း)အပေါ် အကြံပြုဆွေးနွေးကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အကြံပြုချက်များကို မှတ်တမ်းတင်ထားရှိပြီး ဆွေးနွေးချက်များအရ သဘောတူညီကြသော ပြန်လည်ပြင်ဆင်ချက်များကို သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်သွားရန် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးသည်။

သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၅ မှ

ပဲခူးမြစ်ကူးတံတား (သန်လျင်တံတားအမှတ်-၃) ကို Cable Stayed Bridge၊ Steel Box Girder + PC Box Girder Bridge နှင့် Flyover Bridge ပုံစံတို့ဖြင့် တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်းကို ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ စတင်ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွင်း ပြီးစီးအောင် စီမံချက်ရေးဆွဲ၍ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအခါ တံတားလုပ်ငန်းများ စတင်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

တံတား (၁၂)စင်းတို့အား သံကူကွန်ကရစ်တံတားအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်

ဆက်လက်၍ ကသာမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြင့်ကြည်၏ ကသာ-ရွှေကူ-ဝန်းမော်လမ်း (ပုလွေရွှေလမ်း) အား ကျောက်သားများ လိုအပ်သလို ပြန်လည်ဖြည့်စွက်ပြုပြင်မွမ်းမံခြင်း၊ ကတ္တရာစေးခင်းခြင်းတို့အတွက် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက်မှ ချမှတ်ခွင့်ပြုပေးနိုင်ခြင်း ရှိ၊ မရှိ မေးခွန်း၊ ဝန်းသို့ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးနေစိုးအောင်၏ ဝန်းသို့-မဲဇာလမ်းပေါ်ရှိ ကတ္တရာလမ်းခင်းရန် ကျန်ရှိနေသေးသည့်အပိုင်းအား ကတ္တရာခင်းပေးခြင်းနှင့် ၎င်းလမ်းပေါ်ရှိ တံတား (၁၂)စင်းတို့အား သံကူကွန်ကရစ်တံတားအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း၊ သံကူကွန်ကရစ်ကြမ်းခင်းတည်ဆောက်ခြင်း၊ Box Culvert များ တည်ဆောက်ခြင်းတို့အား မည်သည့်ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ကိုသိလိုခြင်း မေးခွန်းနှင့် မင်းတုန်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ခင်သန်းနု၏ ပုသိမ်-မုံရွာလမ်းမကြီး၏ မိုင်တိုင်အမှတ် ၂၀၅ နှင့် ၂၀၆ အကြား လမ်းအလိမ်အကွေ့အဆင်းမှာ အန္တရာယ်တွေ့ဖြစ်နေသည့်အတွက် ယာဉ်များ အဆင်ပြေသွားလာနိုင်ရေးနှင့် အန္တရာယ်လျော့နည်းစေရေးအတွက် မည်သို့စီမံဆောင်ရွက်ပေးမည်ကို သိလိုခြင်း မေးခွန်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်းက ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ယင်းနောက် လေးမျက်နှာမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဇော်မင်းသိန်းက သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ယုံယွင်းပျက်စီးမှုမဟုတ်ဘဲ ၂၀၁၉ ခုနှစ် နွေရာသီတွင် ထူးခြားစွာ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုနှင့် အပူချိန်မြင့်တက်လာမှု ဖြစ်စဉ်များကို သုံးသပ်ပြီး အနာဂတ်နိုင်ငံတော်နှင့် နောင်မျိုးဆက်များအပေါ် ကောင်းမွန်သော ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် အကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းစေရေးတို့အတွက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အား ဆိုးရွားစွာထိခိုက်ပျက်စီးနိုင်သော အခြေအနေများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးကာကွယ်ပြီး ပြန်လည်ထူထောင်အားဖြည့်ခြင်းလုပ်ငန်းများအား စနစ်တကျ အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်ပေးပါရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်းအဆိုကို တင်သွင်းရာတွင် လူနှင့် သတ္တဝါတို့၏ အကျိုးစီးပွားကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ ထိထိရောက်ရောက် ကာကွယ်ပေးနိုင်သည့် သဘာဝဒီရေတောများကို ပြုစုပျိုးထောင်ရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ မပြုန်းတီးစေရန်လည်း ကာကွယ်ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သစ်တောဆုံးရှုံးမှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် သစ်တောဝန်ထမ်းများ လက်နက်ကိုင်ဆောင်ခွင့်မရှိသည့်အပေါ် အသက်အန္တရာယ်ထိခိုက်နိုင်သည့် အခြေအနေမျိုးကိုလည်း တာဝန်ရှိသူများ ပြန်လည်စဉ်းစားဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အားနည်းနေသည့် ဝန်ထမ်းလိုအပ်ချက် ဖြည့်ဆည်းပြီး စိတ်ဓာတ်နှင့် လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုကိုအခြေခံပြီး လူနှင့် လူပတ်ဝန်းကျင် သဟဇာတဖြစ်စွာ ယှဉ်တွဲရပ်တည်နိုင်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်

စွမ်းအင်မြင့်မီးဖို ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရေးကိုလည်း နိုင်ငံတော်ဘတ်ဂျက်တွင် အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ နှစ်အလိုက် ထည့်သွင်းလျာထားဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေတွင် ထိခိုက်ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်စေပြီးမှ အစည်းအဝေး အဆင့်ဆင့်ထိုင်၍ စီမံအရေးယူဆောင်ရွက်ရခြင်းထက် မဖြစ်ခင်ကြိုတင်ပြင်ဆင်စီမံဆောင်ရွက်နိုင်ရန်

အတွက်လည်း ဥပဒေကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ သစ်တောအခြေအနေ၊ ကြုံတွေ့လာနေရသည့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ပြောင်းလဲလာမှုများကို အားလုံးသိနေကြပြီဖြစ်သည့်အတွက် အလေးအနက်ထားသင့်ပါကြောင်း၊ လူသားဆန်သည့် လူသားများဖြစ်စေရန် စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုကိုအခြေခံပြီး လူနှင့်လူပတ်ဝန်းကျင် သဟဇာတဖြစ်စွာ ယှဉ်တွဲရပ်တည်နိုင်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ရန်မိသေးသည့် အချိန်အခါကောင်းဖြစ်သည့်အတွက် အဆိုအား တင်သွင်းရခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ ဆင်ပေါင်ဝဲ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးနေထွန်းဝင်းက အဆိုအား လက်ခံဆွေးနွေးနိုင်ရန် ထောက်ခံတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က ယင်းအဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အဆုံးအဖြတ်ရယူရာ လွှတ်တော်က သဘောတူသဖြင့် အဆိုအား လက်ခံဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ယင်းအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အမျိုးသားလွှတ်တော်မှ ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြု၍ ပေးပို့လာသော ပြည်ထောင်စုတရားစီရင်ရေး ဥပဒေကို စတုတ္ထအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းကို လက်ခံရရှိကြောင်း လွှတ်တော်သို့ အသိပေးတင်ပြပြီး ဥပဒေကြမ်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်စိုးလင်းက အစီရင်ခံစာအား ဖတ်ကြားတင်သွင်းသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အဆိုပါဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြင်ဆင်ချက်အဆို တင်သွင်းလိုသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ကို ဇူလိုင် ၁၈ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အေးအေးသန်း (သတင်းစဉ်)

တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အမှတ်၊ ၂၇ / ၂၀၁၉

၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလဆန်း ၁၄ ရက်
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက်)

“တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်ခြင်း”

၁။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသည့် ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ် နှိမ်နင်းရေးအတွက် ပြည်သူ့ထုတ်ဝေမှု ပေးပို့တိုင်ကြားလာသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို စနစ်တကျ လက်ခံရယူနိုင်ရန် “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” ကို ဤရုံးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိကြောင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် အများပြည်သူသို့ ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” သို့ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၃ ရက်နေ့အထိ ပေးပို့တိုင်ကြားလာသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ ညွှန်ကြားချက်အရ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက အောက်ပါအတိုင်း ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်ခဲ့ပါသည်။

စဉ်	သတင်းလက်ခံရရှိမှု	ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှု
၁	ကချင်ပြည်နယ်၊ ဗန်းမော်မြို့ရွှေကျီးနား ရပ်ကွက်နေ ထွန်းဝင်းသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၇-၇-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ဗန်းမော်မြို့၊ ရွှေကျီးနားရပ်ကွက်နေ ထွန်းဝင်း (၂၆)နှစ်၊ (ဘ)ဦးမောင်ဆင့်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(ဗန်းမော်)မယ(၁)၀၀၀/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က) ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၂	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မော်လိုက်မြို့နယ်၊ အင်ကုန်းကျေးရွာနေ ထွန်းအောင်သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၇-၇-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် မော်လိုက်မြို့နယ်၊ အင်ကုန်းကျေးရွာနေ ထွန်းအောင်(၄၂)နှစ်၊ (ဘ)ဦးအောင်ခန့်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(မော်လိုက်) မယ(၁)၃၁/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၃	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်၊ အင်နက်ကျေးရွာ အုပ်စု၊ ကျောက်ဝါးတူးစခန်းတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသုံးစွဲမှုများ ပေါများနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၀-၇-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်၊ အင်နက်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ကျောက်ဝါးတူးစခန်း (ကွက်သစ်)နေ ကိုကိုနိုင်(ခ)ဇိုးသား(၃၄)နှစ်၊(ဘ)ဦးတင်ဝင်း၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်ဇနီးမကြူ(၄၈)နှစ်၊(ဘ)ဦးခင်ဦးတို့(၂)ဦးအား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးဝါးများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ၎င်းတို့(၂)ဦးအား နမစ(တကောင်း)မယ(၁)၈/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀(က)/၂၁ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၄	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်၊ ဖုန်ကုန်းကျေးရွာနေ ကိုနင်းနင်းနှင့်ဇနီး ဝင်းဝင်းတင့်တို့သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၁-၇-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်၊ ဖုန်ကုန်းကျေးရွာနေ ကိုနင်းနင်း(ခ)မင်းမင်းသန်း(၄၃)နှစ်၊ (ဘ) ဦးအေးကျော်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းအားမတွေ့ရဘဲ ဇနီးဒေါ်ဝင်းဝင်းတင့်(၃၈)နှစ်၊ (ဘ)ဦးကျော်ငြိမ်းအား 88/1 နှင့် WY စာတန်းပါစိတ်ကြွဆေးဝါးများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ၎င်းတို့(၂)ဦးအား နမစ(တကောင်း)မယ(၁)၉/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀(က)/၂၁ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၅	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒေါပုံမြို့နယ်၊ မြို့သစ်ရပ်ကွက်နေ ကိုရမ်းသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၂-၇-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ဒေါပုံမြို့နယ်၊ မြို့သစ်ရပ်ကွက်၊ အောင်သီရိလမ်းနေ ကိုရမ်း(ခ)အောင်စိုးမင်း(၄၅)နှစ်၊ (ဘ) ဦးအင်အိချို၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(ဒေါပုံ)မယ(၁)၂၉/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၀(က)ဖြင့်အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၆	ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ တောင်ကြီးမြို့၊ ရေအေးကွင်းရပ်ကွက်နေ ညိုဖြိုးဝေ(ခ) မောင်ငယ်သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၇-၇-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် တောင်ကြီးမြို့၊ ရေအေးကွင်းရပ်ကွက်နေ ညိုဖြိုးဝေ(ခ)မောင်ငယ်(၃၃)နှစ်၊ (ဘ)ဦးနှင်းဝေ၏နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ WY စာတန်းပါစိတ်ကြွဆေးဝါးများ၊ ဘိန်းများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ (တောင်ကြီး)မယ(၁)၆၀/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၇	ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ တောင်ကြီးမြို့၊ ဘုရားဖြူရပ်ကွက်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသူများ ပေါများလျက်ရှိကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	ယခင်သီတင်းပတ်များ၌ အမှု(၆)မှ ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပြီး တရားခံကျား(၆)ဦး၊ မ(၁)ဦး၊ ပေါင်း(၇)ဦးတို့အား ဘိန်းဖြူများ၊ စိတ်ကြွဆေးဝါးများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ၇-၇-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ယခင်ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှ ကွင်းဆက်သတင်းအရ တောင်ကြီးမြို့၊ ဘုရားဖြူရပ်ကွက်နေ ကိုပြည့်(ခ)ပြည့်စုံ(၅၂)နှစ်၊ (ဘ)ဦးထွန်းဖေ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်တစ်ရပ်ကွက်တည်းနေ မောင်ခိုင် (၃၈)နှစ်၊ (ဘ)ဦးထွန်းမြင့်၊ အောင်ကိုဦး(၁၉)နှစ်၊ (ဘ)ဦးမောင်ခိုင်နှင့် ရန်နိုင်စော(၂၇)နှစ်၊ (ဘ)ဦးစောဦးတို့(၄)ဦးအား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးဝါးများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ(တောင်ကြီး) မယ(၁)၆၁/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၁ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၈	ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ ကလေးမြို့၊ သရက်တောရပ်ကွက်နေ စိုးနိုင်(ခ)မျောက်မ(၅၃)နှစ်၊ (ဘ)ဦးထွန်းမြင့်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ WY စာတန်းပါစိတ်ကြွဆေးဝါးများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(ကလေး) မယ(၁)၄၄/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။	၁၀-၇-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ကလေးမြို့၊ သရက်တောရပ်ကွက်နေ စိုးနိုင်(ခ)မျောက်မ(၅၃)နှစ်၊ (ဘ)ဦးထွန်းမြင့်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ WY စာတန်းပါစိတ်ကြွဆေးဝါးများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(ကလေး) မယ(၁)၄၄/၂၀၁၉၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။

၃။ တိုင်ကြားလာသော သတင်းများအနက် အထက်ဖော်ပြပါ ယခုသီတင်းပတ်အတွင်း ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိမှု အပါအဝင် ၁၃-၇-၂၀၁၉ ရက်နေ့အထိ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ချက်များအရ အမှုပေါင်း (၆၈၈) မှု ဖွင့်လှစ်အရေးယူခဲ့ပြီး တရားခံကျား (၉၀၄)ဦး၊ မ(၁၇၃)ဦး၊ ပေါင်း(၁၀၇၇)ဦး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့၍ ဘိန်းဖြူ(၆၄၈၂.၆၀၈၄)ဂရမ်၊ ICE (၇၃.၇၂)ဂရမ်၊ ဘိန်း (၃၉၇၇၁.၉၅)ဂရမ်၊ အဆင့်နှိမ်ဘိန်း(၃၂၉.၆)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာမှုန့်(၁၉၃၉၉.၂၇)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရွက် (၇၈၃၃.၁၉)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရည်(၁.၅)လီတာ၊ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၃၀၃၉၁၆)ပြား၊ ဆေးခြောက် (၈၃၆၃.၂၂) ဂရမ်၊ ဘိန်းရည်(၀.၁)လီတာ၊ ဘိန်းဆီခဲ(၅၃၁.၂၆)ဂရမ်၊ ဘိန်းစေ့(၆၀)ဂရမ်၊ စိတ်ကြွဆေးဝါး အကြေမှုန့်(၂၉.၁၅) ဂရမ်၊ Ecstasyအကြေ (၀.၀၀၁)ဂရမ်၊ လက်နက်မျိုးစုံ(၁၇)လက်၊ ကျည်မျိုးစုံ(၂၅၇)တောင့်၊ လက်ပစ်ဗုံး(၁)လုံးတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်းနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံဖော်ထုတ် ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်မှု အခြေအနေအား ဆက်လက်ထုတ်ပြန်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မူးယစ်ဆေးဝါးအထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာနသို့ တိုင်ကြားပေးပို့သော သတင်းများကို စိစစ်ဖော်ထုတ် အရေးယူခဲ့သည့်အပြင် တပ်မတော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရတပ်ဖွဲ့တို့မှ သီးခြားရရှိသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများအပေါ် စိစစ်ဖော်ထုတ်ခြင်း၊ နယ်စပ်ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိုဏ်းများတွင် ပိတ်ဆို့ရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်း၊ နယ်မြေရှင်းလင်းခြင်း၊ သတင်းအရ မော်တော်ယာဉ်/ဆိုင်ကယ်များကိုရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်း၊ အချို့ဒေသများတွင် စီမံချက်ဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး အထူးစစ်ဆင်ရေးဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ယခုသီတင်းပတ်အတွင်း နယ်စပ်ဒေသများ၊ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိုဏ်းများအပါအဝင် ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီး၌ ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှာ ကချင်ပြည်နယ်၊ ပိုင်းမော်မြို့နယ်၊ ခတ်ချိုကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ ဘိန်းဖြူ(၃၀)ဂရမ်၊ မိုးညှင်းမြို့နယ်၊ မော်ဟန်ကျေးရွာလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၉၉၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ မိုးမောက်မြို့နယ်၊ ဝိန်းခမ်းကျေးရွာ၊ လွယ်ဂျယ်-မိုးမောက်သွားကားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ Crown ယာဉ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး (၄၆၈၀၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၁၀၀)ဂရမ်၊ မော်တော်ယာဉ်(၁)စီး၊ ဖားကန်မြို့နယ်၊ ကောင်ဆန်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၄၀၀)ပြား၊ ဗန်းမော်မြို့နယ်၊ စီအင်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ ဘိန်းဖြူ(၀.၀၀၁)ဂရမ်၊ ဘိန်းဖြူရည်(၀.၀၁)လီတာ၊ ကယားပြည်နယ်၊ လွိုင်ကော်မြို့နယ်၊ လင်ဖုံလေးကျေးရွာလမ်းခွဲတွင် ခိုင်မာသည့် သတင်းရရှိထားသော Dongfeng ယာဉ်(၃)စီးအား ဖမ်းဆီး၍ လွိုင်ကော်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး၌ စစ်ဆေးရာ ယာဉ်မောင်း/ယာဉ်နောက်လိုက် တရားခံ အမျိုးသား (၆)ဦးနှင့်အတူ ICE(၅၀၀၀၀)ဂရမ်၊ Ketamine(၆၄၉၀၀၀)ဂရမ်၊ ကဖင်း(၁၁၅၀၀၀)ဂရမ်၊ မော်တော်ယာဉ် (၃)စီး၊ အောင်သပြေကုန်းကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၁၇၅)ပြား၊ မယ်စုံမြို့နယ်၊ ဝမ်ကန်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၇၄၅)ပြား၊ နန်းမန်းကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၁)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁)ဦး၊ ပေါင်း(၂)ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၁၄၅)ပြား၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံမြို့နယ်၊ မူကတိကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၉၇၀)ပြား၊ ပိန္နဲတောကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁)ဦး၊ ပေါင်း(၂)ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၆၅၃)ပြား၊ ဆေးခြောက်(၂၀၁)ဂရမ်၊ ဘားအံမြို့ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်လမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၈၃)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ အမှတ်(၉)ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁)ဦး၊ ပေါင်း(၃)ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး (၁၀၆)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ မြဝတီမြို့ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး (၁၉၉)ပြား၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ ၎င်းရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁)ဦး၊ ပေါင်း(၂)ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၁၀၀)ပြား၊ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်၌ တရားခံ အမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၁၉၆၆)ပြား၊ အမှတ်(၅)ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၂၃၂)ပြား၊ မွန်ပြည်နယ်၊ သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်၊ ပင်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ ဘိန်းစာရွက်(၈၉၈.၁၅)ဂရမ်၊ ၎င်းကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၁၃၄)ပြား၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောမြို့နယ်၊ အဘူဂျာကျေးရွာအနီးတစ်ဝိုက် နယ်မြေရှင်းလင်းစဉ် ကူးတို့ဆိပ်သွားလမ်း လယ်ကန်သင်းပေါ်၌ ဆာလာအိတ်အတွင်း ထည့်ပွတ်သိမ်းထားသည့် ပိုင်ရှင်မဲ့ဆေးခြောက် (၃၂၆၆)ဂရမ်၊ Phensedyl(၄၄)ပုလင်း၊ ကြက်ရိုးပြင်ကျေးရွာ၌ သတင်းအရစိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦး ထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၁၈၄)ပြား၊ တောင်ကုတ်မြို့၊ ကိုပိုင်ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၁၁၇)ပြား၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ တောင်ကြီးမြို့၊ ချမ်းမြသာစည်ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၆)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၃၇၆)ပြား၊ ဘိန်းဆီခဲ (၁၉၂)ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၄)စီး၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ ရတနာသီရိရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား (၁)ဦးထံမှ ဘိန်းဆီခဲ(၇၅၀)ဂရမ်၊ ရွာငံမြို့နယ်၊ ကျောက်ကျင်ကျေးရွာ၊ ရွာငံ-ကျောက်ဆည်သွား ကားလမ်းမပေါ်၌ ဆိုင်ကယ်(၁)စီးအား စိစစ်ရန်တားဆီးစဉ် ရပ်တန့်ခြင်းမရှိဘဲ ဆက်လက်မောင်းနှင်ထွက်ပြေးသွား သဖြင့် လိုက်လံဖမ်းဆီးရာ လူတိုင်းရှောင်ထွက်ပြေးသွားပြီး ဆိုင်ကယ်ခွကြားရှိ ပီနီအိတ်အတွင်းနှင့် တူးဘောက်အတွင်း တို့မှ ဘိန်း (၂၄၇၀၀)ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ပင်လောင်းမြို့၊ ပင်လောင်း-ညောင်ရွှေသွားကားလမ်း၊ မိုင်တိုင်(၄၉/၇) ၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး (၆၀၀၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁)စီး၊ မိုးနဲမြို့နယ်၊ ဆိုင်ဖယ်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး (၈၂၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၅)ဂရမ်၊ ဘိန်း(၂၀၀)ဂရမ်၊ လားရှိုးမြို့အဝင် အိုရီယမ်တယ်တိုက်ရိတ်၌ သတင်းအရ Canter (၆)ဘီးယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၃)ဦးထံမှ ဘိန်းဖြူ(၁၆၉၄၀)ဂရမ်၊ မော်တော်ယာဉ်(၁)စီး၊ ကွင်းဆက်အရလားရှိုးမြို့ အမှတ် (၆)ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၁၉၅)ပြား၊ ဘိန်းဆီခဲ(၁၄)ဂရမ်၊ အဆင့်နှိမ်ဘိန်း (၃.၅)ဂရမ်၊ အမှတ်(၁၁)ရပ်ကွက်လမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၁၉၅၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ မယ်ဟန်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၁၀၁၅)ပြား၊ ဂေါ်ရမ်းကျေးရွာလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၅၉၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၁၄.၄) ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ တန့်ယန်းမြို့နယ်၊ နောင်ငုတ်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး (၁၁၇၀)ပြား၊ မူဆယ်မြို့၊ ခိုဝိန်း-မူဆယ်သွားကားလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၉၇၅)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁) စီး၊ နန်းခမ်းမြို့၊ အမှတ်(၁၂)ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၂၃၇၅၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၂၀)ဂရမ်၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ ခိုလုံကျေးရွာအနီး ကွတ်ခိုင်-ကောင်းခါးသွား ကားလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ Mark-X ယာဉ်နှင့် Crown ယာဉ် ပေါင်း(၂)စီးတို့အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁)ဦး၊ ပေါင်း(၂)ဦးတို့ ထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး (၃၆၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၂၄၂)ဂရမ်၊ မော်တော်ယာဉ်(၂)စီး၊ နောင်ချိုမြို့အဝင် မူဆယ်-မန္တလေး သွားကားလမ်း မိုင်တိုင်(၈၀/၄)၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး (၅၁၅)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ၎င်းနေရာ၌ ထပ်မံသတင်းရရှိထားသည့် ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၁၄၉၃၅)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၂၇၅)ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ ကွင်းဆက် ဖော်ထုတ်ချက်အရ မိုင်တိုင်(၇၉/၄)၌ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦး၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ နောင်ချိုမြို့၊ ပါဟတ်ရပ်ကွက်၊ မူဆယ်-မန္တလေးသွား ကားလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံ အမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးဝါး(၁၀၀၀၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ မိုးမိတ်မြို့နယ်၊ အထက်မန်ကျည်းပင်ကျေးရွာ၌ သတင်းအရ

ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ တည်ဆောက်ထိန်းသိမ်းထားသည့် ရေလှောင်တံတစ်ခုချင်းအလိုက် အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြိုတင်စီမံခန့်ခွဲမှုစီမံချက်များ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ တည်ဆောက်ထိန်းသိမ်းထားသည့် ရေလှောင်တံများတွင် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်တစ်ရပ်ရပ်ကြောင့် ကျိုးပေါက်ပျက်စီးမှု မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် ဌာနမှ သတ်မှတ် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ တိကျစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် အရေးပေါ်အခြေအနေတစ်ရပ်ဖြစ်ပေါ်လာပါက တစ်အောက်ဘက်ရှိ ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်များ ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုလျော့ပါးသက်သာစေရန်အတွက် ဒေသဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပတ်သက်ဆက်စပ်သည့် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကြိုတင်စီမံခန့်ခွဲဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရေလှောင်တံတစ်ခုချင်းအလိုက် အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြိုတင်စီမံခန့်ခွဲမှုစီမံချက် (Emergency Preparedness Plan - EPP) များ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ထားရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။

ရေလှောင်တံတစ်ခုချင်းအလိုက် အရေးပေါ်အခြေအနေတွင် တုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်း အောက်ပါအတိုင်း အရေးပေါ် အခြေအနေကြိုတင်စီမံခန့်ခွဲမှု အဆင့် (၁)၊ အဆင့် (၂)၊ အဆင့် (၃) ဟူ၍ ပိုင်းခြားသတ်မှတ်ဖော်ပြထားပါသည်။

(က) အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြိုတင်စီမံခန့်ခွဲမှု (အဆင့်- ၁) သတ်မှတ်ခြင်း
ရေပိုလွှဲမှု ရေစတင်ကျော်သည်နှင့် အရေးပေါ်အခြေအနေကြိုတင်စီမံ ခန့်ခွဲမှု အဆင့် (၁) အဖြစ်သတ်မှတ်ပါသည်။ ရေပိုလွှဲမှု ရေစတင်မကျော်သေး သော်လည်း အောက်ဖော်ပြပါ အခြေအနေများဖြစ်ပေါ်လာပါက အရေးပေါ် အခြေအနေကြိုတင်စီမံခန့်ခွဲမှုအဆင့် (၁) အဖြစ် သတ်မှတ်ပါသည်။

- တစ်ကိုယ်ထည်၏ D/S အပိုင်းမှ ရေစိမ့်ထွက်သည့် ဧရိယာအသစ်များ ဖြစ်ပေါ်လာခြင်း၊
 - တစ် Crest, U/S နှင့် D/S Slope များတွင် အက်ကြောင်းများ ဖြစ်ပေါ်ပြီး ရေစိမ့်ထွက်မှုမရှိခြင်း၊
 - တစ် Crest နိမ့်ကျခြင်း၊ U/S နှင့် D/S Slope များ လျော့ကျခြင်း၊
 - တစ်တံနှင့် မိုင် ၅၀ ပတ်လည်ဧရိယာအတွင်း ငလျင်လှုပ်ခတ်မှုဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊
 - အဖျက်အမှောင်လုပ်ရပ်တစ်ခုခု (ဥပမာ - ဗုံးခွဲခြင်း)ကြောင့် တစ်တံနှင့် ဆက်စပ်ရေအား အဆောက်အအုံများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော် လည်း တစ်တံ ကြံ့ခိုင်လုံခြုံမှုအား စိုးရိမ်ဖွယ်ရာမရှိခြင်း။
- အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြိုတင်စီမံခန့်ခွဲမှုအဆင့် (၁) ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အခြေအနေတွင် တစ်အောက်ဘက်ရှိ ဒေသဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်း များမှတစ်ဆင့် ပြည်သူများသို့ ဆက်သွယ်အသိပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး အများ ပြည်သူများ မြင်သာသောနေရာနှင့် ကျေးရွာ / ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများ တွင် အစိမ်းရောင်အလံ လှည့်ထူသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ရေပိုလွှဲမှု ရေကျော်ကျ ခြင်းမရှိသေးသည့်အခြေအနေတွင်ဖြစ်စေ၊ ရေကျော်ကျနေသည့် အခြေအနေ တွင်ဖြစ်စေ တစ်တံနှင့် ဆက်စပ်ရေအားအဆောက်အအုံများတွင် မူလအသွင် အပြင်မှ ထူးခြားစွာဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲလာသည့် အထက်ဖော်ပြပါ အခြေအနေ များ ဖြစ်ပေါ်လာပါက

- ဆည်တံတစ်ခု (ဦးစီးအရာရှိ) မှ ဆည်တံလုံခြုံမှုစစ်ဆေးသူ (လ/ထညွှန်ကြားရေးမှူး) ထံသို့ ဖြစ်ပေါ်မှုအခြေအနေကို သတင်းပို့ခြင်း၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တစ်အောက်ဘက်ရှိ ကျေးရွာ / ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများသို့ ဆက်သွယ်အသိပေးခြင်း၊
- ဆည်တံ လုံခြုံမှုစစ်ဆေးသူ (လ/ထညွှန်ကြားရေးမှူး) မှ ညွှန်ကြား ရေးမှူး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး (ဆည်/ရေ) ထံသို့ စစ်ဆေးတွေ့ရှိမှုနှင့် ဖြစ်ပေါ်မှုအခြေအနေကို သတင်းပေးပို့ခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာခရိုင်အုပ်ချုပ် ရေးမှူးထံသို့ ဆက်သွယ်အသိပေးခြင်း၊
- ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး (ဆည်/ရေ) မှ နေ၍ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ဆည်/ရေ) နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးထံသို့ တင်ပြအစီရင်ခံစာ ပြီး လ/ထညွှန်ကြားရေးမှူးအနေဖြင့် ညွှန်ကြားရေးမှူး (ဒီဇိုင်း/ပုံထုတ်) (ဇလဗေဒ)၊ (ဘူမိဗေဒ) မှ တာဝန်ပေးအပ်ထားသော နည်းပညာပိုင်း ဆိုင်ရာကိုယ်စားလှယ်နှင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း၍ အင်ဂျင်နီယာပိုင်းဆိုင်ရာ သုံးသပ်အကြံပြုချက်များရယူကာ ချက်ချင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည့် အစီအမံများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ စီမံဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဆောင်ရွက် မည့် အစီအမံများကို အထက်အဆင့်ဆင့်သို့တင်ပြခြင်း။

(ခ) အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြိုတင်စီမံခန့်ခွဲမှု (အဆင့်- ၂) သတ်မှတ်ခြင်း

- ရေပိုလွှဲမှု ရေကျော်ကျမှု ဆက်လက်မြင့်တက်လာပြီး မူလဒီဇိုင်းပြု သတ်မှတ်ထားသည့် Maximum High Flood Level သို့ ရောက်ရှိ ကာ တစ်အောက်ဘက်ဒေသများ ရေကြီးမှုဖြစ်ပေါ်နိုင်ခြင်း၊
- ကန်တွင်းရေမှတ်မှာ Crest Level ရောက်ရန် သုံးပေခန့်သာလိုပြီး ဆက်လက်မြင့်တက်လာမည့် အခြေအနေရှိခြင်း၊
- တစ်ကိုယ်ထည်၏ D/S အပိုင်းမှ ရေစိမ့်ထွက်သည့် ဧရိယာများ ပိုမို ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းနှင့်အတူ ရေစိမ့်ထွက်မှုပမာဏ ပိုမိုများပြားလာပြီး ရေနေောက်များထွက်လာခြင်း၊
- တစ် Crest၊ U/S နှင့် D/S Slope များတွင် အက်ကြောင်းများဖြစ် ပေါ်ပြီး ရေစိမ့်ထွက်ခြင်း၊
- တစ် Crest နိမ့်ကျမှု U/S နှင့် D/S Slope များ လျော့ကျမှုများ သိသာထင်ရှားစွာ ပိုမိုဖြစ်ပေါ်လာခြင်း၊
- တစ်ဘေးနှစ်ဖက် Abutment များ လျော့ကျခြင်း၊
- ငလျင်လှုပ်ခတ်မှုကြောင့် တစ်တံနှင့်ဆက်စပ်ရေအား အဆောက်အအုံ များတွင် သိသာထင်ရှားစွာ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခြင်း (ဥပမာ- အက်ကြောင်း၊ နိမ့်ကျမှု၊ လျော့ကျမှု၊ ရေစိမ့်ထွက်မှု..... စသည်ဖြင့်)၊
- အဖျက်အမှောင်လုပ်ရပ်တစ်ခုခု (ဥပမာ- ဗုံးခွဲခြင်း) ကြောင့် တစ်အတွင်း



မြူးချောင်းရေလှောင်တံ၊ ရေပိုလွှဲနှင့် ရေလှောင်အဆောက်အအုံကို တွေ့ရစဉ်။

- မှ ရေစိမ့်ထွက်မှုဖြစ်ပေါ်ခြင်း။
- အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြိုတင်စီမံခန့်ခွဲမှုအဆင့်(၂) သို့ရောက်ရှိလာ သည့် အခြေအနေတွင် တစ်အောက်ဘက်ရှိ ဒေသဆိုင်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အစည်းများမှတစ်ဆင့် ပြည်သူများသို့ ဆက်သွယ်အသိပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး အများပြည်သူများ မြင်သာသောနေရာနှင့် ကျေးရွာ / ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေး မှူးရုံးများတွင် အဝါရောင်အလံလှည့်ထူခြင်း၊ အသံချစ်စက်ဖြင့် လှည့်လည် ကြေညာခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြိုတင်စီမံခန့်ခွဲမှု အဆင့် (၂) သို့ ရောက်ရှိလာသည့် အခြေအနေတွင်
- ဆည်တံတစ်ခု (ဦးစီးအရာရှိ)မှ ဆည်တံလုံခြုံမှု စစ်ဆေးသူ (လ/ထညွှန်ကြားရေးမှူး) ထံသို့ ဖြစ်ပေါ်မှုအခြေအနေကို သတင်းပို့ခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တစ်အောက်ဘက်ရှိ ကျေးရွာ / ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများသို့ ဆက်သွယ်အသိပေးခြင်းနှင့် မြစ်ချောင်း ဘေးတစ်လျှောက် မြေခိုင်ဒေသများတွင် နေထိုင်ခြင်းမပြုရန် သတိပေး နှိုးဆော်ခြင်း၊
- ဆည်တံ လုံခြုံမှုစစ်ဆေးသူ (လ/ထညွှန်ကြားရေးမှူး)မှ ဖြစ်ပေါ်မှု အခြေအနေကို ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး (ဆည်/ရေ) ထံသို့ သတင်းပေးပို့ခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးထံသို့ ဆက်သွယ်အသိပေးခြင်းနှင့် ရေလွတ်ရာကုန်းမြင့်ဒေသများသို့ ရှောင်တိမ်းနေထိုင်နိုင်ရေး ကြိုတင်လျာထားစီမံခန့်ခွဲရန် သတိပေး နှိုးဆော်ခြင်း၊
- ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး (ဆည်/ရေ)မှနေ၍ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ဆည်/ရေ) နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး/ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့ထံသို့ ချက်ချင်းတင်ပြ အစီရင်ခံခြင်း၊
- လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးအနေဖြင့် ညွှန်ကြားရေးမှူး (ဒီဇိုင်း/ ပုံထုတ်)၊ (ဇလဗေဒ)၊ (ဘူမိဗေဒ) မှ တာဝန်ပေးအပ်ထားသော နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ကိုယ်စားလှယ်နှင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းပြီး အင်ဂျင် နီယာပိုင်းဆိုင်ရာ သုံးသပ်အကြံပြုချက်များရယူ၍ ချက်ချင်းဆောင် ရွက်ရန် လိုအပ်သည့်အစီအမံများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ စီမံဆောင် ရွက်ခြင်း၊ ဆောင်ရွက်မည့်အစီအမံများကို အထက်အဆင့်ဆင့်သို့ တင်ပြခြင်း၊
- တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးမှ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့သို့လည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့သို့လည်းကောင်း ဆက်လက်တင်ပြ၍ လမ်းညွှန်မှုမဟုတ်ဆောင် ရွက်ခြင်း၊
- ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ဆည်/ရေ) မှနေ၍ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီးရုံးသို့ ဆက်လက်တင်ပြ၍ လမ်းညွှန် မှုမဟုတ်ပြခြင်း။

(ဂ) အရေးပေါ်အခြေအနေ စီမံခန့်ခွဲမှု (အဆင့်- ၃) သတ်မှတ်ခြင်း

- ရေပိုလွှဲမှု ရေကျော်စီးထွက်နေမှုမှာ မူလဒီဇိုင်းပြုသတ်မှတ်ထားသည့်

Maximum High Flood Level ထက် ကျော်လွန်ပြီး ရေပိုလွှဲ အဆောက်အအုံ ကျိုးပေါက်ပျက်စီးစေနိုင်သည့် အခြေအနေ ဖြစ်ပေါ် လာခြင်း၊

- ကန်တွင်းရေမှတ်မှာ Crest Level ရောက်ရန် တစ်ပေခန့်သာလိုပြီး ဆက်လက်မြင့်တက်လျက်ရှိကာ တစ်ကိုယ်ထည်ပေါ် ရေကျော်၍ တစ် ကျိုးပေါက်နိုင်မည့် အခြေအနေရှိခြင်း၊
 - တစ်ကိုယ်ထည်၏ D/S အပိုင်းမှ ရေနေောက်များစိမ့်ထွက်မှုပမာဏမှာ ၁၀ ဂါလန် / မိနစ်ထက် ပိုမိုများပြားလာခြင်း၊
 - တစ် Crest၊ U/S နှင့် D/S Slope များတွင် အက်ကြောင်းများဖြစ်ပေါ်မှု ပိုမိုကြီးမား များပြားလာပြီး ရေစိမ့်ထွက်မှုလည်း ပိုမိုများပြားလာကာ တစ်ကျိုးပေါက်နိုင်မည့် အခြေအနေရှိလာခြင်း၊
 - တစ်တံ U/S နှင့် D/S Slope များ လျော့ကျပြီး ရေစိမ့်ထွက်မှုဖြစ်ပေါ်ကာ တစ်ကျိုးပေါက်နိုင်မည့်အခြေအနေရှိလာခြင်း၊
 - တစ်ဘေးနှစ်ဖက် Abutment ပြိုကျမှုများ ဆက်လက်၍ဖြစ်ပေါ်ပြီး တစ်ကျိုးပေါက်နိုင်မည့်အခြေအနေ ရှိလာခြင်း၊
 - ငလျင်လှုပ်ခတ်မှုကြောင့် တစ်တံနှင့်ဆက်စပ်ရေအား အဆောက်အအုံ များတွင် အက်ကြောင်းများ၊ နိမ့်ကျမှု၊ လျော့ကျမှုများဖြစ်ပေါ်ပြီး ရေစိမ့် ထွက်မှုမှာ ထိန်းချုပ်မရနိုင်သည့်ပမာဏအထိ ထွက်ရှိလာခြင်း၊
 - အဖျက်အမှောင်လုပ်ရပ်တစ်ခုခု (ဥပမာ- ဗုံးခွဲခြင်း) ကြောင့် တစ် အတွင်းမှ ရေစိမ့်ထွက်ကာ ထိန်းချုပ်မရနိုင်သည့်ပမာဏအထိ ထွက်ရှိ လာခြင်း။
- အရေးပေါ်အခြေအနေစီမံခန့်ခွဲမှု အဆင့် (၃) သို့ ရောက်ရှိလာသည့် အခြေအနေတွင် တစ်အောက်ဘက်ရှိ ဒေသဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့အစည်း များမှတစ်ဆင့် ပြည်သူများသို့ ဆက်သွယ် အသိပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး အများ ပြည်သူများ မြင်သာသောနေရာနှင့် ကျေးရွာ / ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများ တွင် အနီရောင်အလံလှည့်ထူခြင်း၊ အသံချစ်စက်ဖြင့် လှည့်လည်ကြေညာခြင်း များ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ အရေးပေါ်အခြေအနေ စီမံခန့်ခွဲမှု အဆင့် (၃) သို့ ရောက်ရှိလာသည့်အခြေအနေတွင်
- ဆည်တံတစ်ခု (ဦးစီးအရာရှိ)မှ ဆည်တံလုံခြုံမှုစစ်ဆေးသူ (လ/ထညွှန်ကြားရေးမှူး) ထံသို့ ဖြစ်ပေါ်မှုအခြေအနေကို သတင်းပို့ ခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ တစ်အောက်ဘက်ရှိ ကျေးရွာ / ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများသို့ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆက်သွယ်အသိ ပေးခြင်းနှင့် မြစ်ချောင်းဘေးတစ်လျှောက် မြေခိုင်ဒေသများတွင် နေထိုင်ခြင်းမပြုရန် အမြန်ဆုံးသတိပေးနှိုးဆော်ခြင်း၊
 - ဆည်တံလုံခြုံမှုစစ်ဆေးသူ (လ/ထညွှန်ကြားရေးမှူး)မှ ဖြစ်ပေါ်မှု အခြေအနေကို ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး (ဆည်/ရေ) ထံသို့ သတင်းပေးပို့ခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးထံသို့ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆက်သွယ်အသိပေးခြင်းနှင့် ရေလွတ်ရာကုန်းမြင့် ဒေသများသို့ ရှောင်တိမ်းနေထိုင်ရန် အမြန်ဆုံး သတိပေးနှိုးဆော်ခြင်း၊
 - ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး (ဆည်/ရေ) မှနေ၍ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ဆည်/ရေ) နှင့် **စာမျက်နှာ ၁၁ သို့ ❖**

ဝင်ဘယ်ဒန်တင်းနစ်ဖလား ဂျိုကိုပစ် ဆွတ်ခူး

ဝင်ဘယ်ဒန်တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲရဲ့ အမျိုးသားတစ်ဦးချင်း နောက်ဆုံးပိုလ်လုပွဲအဖြစ် ဆားဘီးယားတင်းနစ် အကျော်အမော် ဂျိုကိုပစ်နဲ့ ဆွစ်ဇာလန်ပရော်ဖက်ရှင် နယ် တင်းနစ်ကစားသမားရော်ဂျာဖက်ဒရာတို့ ယှဉ်ပြိုင် ကစားခဲ့ရာ ဂျိုကိုပစ်က အနိုင်ရရှိပြီး ဝင်ဘယ်ဒန် တင်းနစ်ဖလားကို ရယူဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ဂျိုကိုပစ်ဟာ ရော်ဂျာဖက်ဒရာကို ၄ နာရီနဲ့ ၅၇ မိနစ် ကြာအကြိတ်အနယ်ကစားပြီး ၇-၆(၇-၅)၊ ၁-၆၊ ၇-၆(၇-၄)၊ ၄-၆၊ ၁၃-၁၂(၇-၃)နဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

အခုလို ဝင်ဘယ်ဒန်တင်းနစ်ဖလားကို ရရှိခဲ့တာ ဟာ ဂျိုကိုပစ်အတွက် (၁၆) ကြိမ်မြောက် အမျိုးသား တစ်ဦးချင်းဂရန်းဆလမ်းဆုဖလားကို ရယူနိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပြီး ဝင်ဘယ်ဒန်တင်းနစ်ဆုဖလားကိုတော့ ငါးကြိမ်

မြောက်အဖြစ် ရယူဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ကမ္ဘာ့အဆင့် နံပါတ်တစ်နေရာမှာ ရပ်တည်နေတဲ့ ဂျိုကိုပစ်ဟာ တင်းနစ်ကစားသမားဘဝတစ်လျှောက် ဩစတြေးလျအိုးပင်းမှာ ခုနစ်ကြိမ်၊ ပြင်သစ်အိုးပင်းမှာ တစ်ကြိမ်၊ အမေရိကန်အိုးပင်းမှာ သုံးကြိမ်အသီးသီး ပိုလ်စွဲထားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

တင်းနစ်လောကရဲ့ အမျိုးသားတစ်ဦးချင်း ဂရန်းဆလမ်းပြိုင်ပွဲတွေမှာ ဆုဖလားအများဆုံးရရှိထားတာ ကတော့ ရော်ဂျက်ဖက်ဒရာဖြစ်ပြီး အကြိမ် (၂၀)အထိ ရယူထားပါတယ်။ အဲဒီနောက်မှာ ရာဖေးလ်နာဒယ်က (၁၈) ကြိမ်၊ ဂျိုကိုပစ်က ၁၆ ကြိမ်၊ ပီတီဆစ်ပရက်စ်က (၁၄) ကြိမ် နဲ့ ရှိုင်းအီမာဆင်က (၁၂) ကြိမ် အသီးသီး ပိုလ်စွဲထားပါတယ်။

ငွေကြယ် - ရေးသားသည်



ဘောလုံးလောကသတင်းတိုများ

လက်စတာစီးတီးအသင်းက နောက်တန်း ကစားသမားမာကိုယာ၏ နေရာတွင် အစားထိုးရန်အတွက် ဘရိုက်တန်အသင်းမှ အင်္ဂလန် နောက်တန်းကစားသမား လီဝစ်ဒန်အား ခေါ်ယူမည်ဖြစ်ပြီး လက်ရှိတွင် သဘောတူညီမှုရရှိ ထားကြောင်းသိရသည်။

စပါးအသင်း၊ အာဆင်နယ်အသင်းနှင့် မန်စီးစီးတီးအသင်းတို့သည် ပီအက်စ်ဂျီအသင်း မှ အလွတ်ပြောင်းရွှေ့ကြေးဖြင့် ပြောင်းရွှေ့ ဖွယ်ရှိနေသည့် ဒန်နီအဲလ်ဗက်အား ခေါ်ယူ ရန် စိတ်ဝင်စားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဘာစီလိုနာကွင်းလယ်ကစားသမား ကော်တင်ဟိုက မန်ယူအသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ မည်မဟုတ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။



ဆီနီဂေါအသင်းက တူနီးရှားကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် နိုင်ပြီး အာဖရိကနိုင်ငံများဖလား နောက်ဆုံးပိုလ်လုပွဲတက်လှမ်း

အာဖရိကနိုင်ငံများဖလားပြိုင်ပွဲရဲ့ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့် ပွဲစဉ် တစ်ပွဲဖြစ်တဲ့ ဆီနီဂေါအသင်းနဲ့ တူနီးရှားအသင်းတို့ရဲ့ ပွဲစဉ်မှာ ဆီနီဂေါ အသင်းက တူနီးရှားအသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့တာကြောင့် ဆီနီဂေါအသင်းဟာ အာဖရိကနိုင်ငံများဖလားပြိုင်ပွဲရဲ့ နောက်ဆုံး ပိုလ်လုပွဲကို တက်လှမ်းသွားခဲ့ပြန်ပါတယ်။

အဲဒီပွဲစဉ်မှာ ဆီနီဂေါအသင်းရော တူနီးရှားအသင်းပါ သာမန်ပွဲ ကစားချိန်အတွင်း ပင်နယ်တီပြစ်ဒဏ်ဘောတွေ ကန့်ခွင့်ရရှိခဲ့ပေမယ့် ဂိုးရရှိအောင် မစွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့တာကြောင့် အချိန်ပိုမိနစ် ၃၀ ကစား ခဲ့ရပါတယ်။ အဲဒီအချိန်ပိုအတွင်းမှာပဲ ဆီနီဂေါအသင်းက ပွဲကစား ချိန် မိနစ် ၁၀၀ မှာ တူနီးရှားကစားသမား ဘရောင်းနဲ့ထိပြီး ဂိုးဝင်ခဲ့ တာကြောင့် အဲဒီတစ်လုံးတည်းသောသွင်းဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိကာ နောက် ဆုံးပိုလ်လုပွဲကို တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

အခြားသောဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်ပွဲစဉ်တစ်ပွဲဖြစ်တဲ့ အယ်လ်ဂျီးရီးယားအသင်းနဲ့ နိုင်ဂျီးရီးယားအသင်းတို့ပွဲစဉ်မှာတော့ အယ်လ်ဂျီးရီးယားအသင်းက နိုင်ဂျီးရီးယားအသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိပြီး နောက်ဆုံးပိုလ်လုပွဲကို တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

အယ်လ်ဂျီးရီးယားအသင်းဟာ ပွဲကစားချိန်မိနစ် ၄၀ မှာ နိုင်ဂျီးရီးယားကစားသမား အက်ကွန်ရဲ့ ကိုယ်ပိုင်ဂိုးကိုယ်ပိုင်သွင်းမိတဲ့ သွင်းဂိုးကနေ အဖွင့်ဂိုးရရှိခဲ့ပြီး ပွဲကစားချိန် ၇၂ မိနစ်မှာ နိုင်ဂျီးရီးယားက ပင်နယ်တီ ပြစ်ဒဏ်ဘောမှတစ်ဆင့် ချေပဂိုးရရှိခဲ့ပါတယ်။ အယ်လ်ဂျီးရီးယား အတွက် အနိုင်ဂိုးကိုတော့ မိနစ် ၉၀ မှာ မာရက်ဇ်က သွင်းယူခဲ့တာဖြစ် ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အာဖရိကနိုင်ငံများဖလားပြိုင်ပွဲရဲ့ နောက်ဆုံး ပိုလ်လုပွဲမှာ ဆီနီဂေါနဲ့ အယ်လ်ဂျီးရီးယားတို့ တွေ့ဆုံမည်ဖြစ်ပြီး ပိုလ်လုပွဲကို ဇူလိုင် ၁၉ ရက်မှာ ယှဉ်ပြိုင်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

အနုပညာ

အဖွဲ့ရဲ့ ဆယ်နှစ်ပြည့်နှစ်ပတ်လည်မှာ ပြန်လည်ဆုံစည်းကြမယ့် T-ara

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ တစ်ချိန်က အလွန်ကို အောင်မြင်ခဲ့တဲ့ အမျိုးသမီးတေးဂီတအဖွဲ့ “T-ara” ဟာ မကြာမီမှာ အနုပညာသက်တမ်း ၁၀ နှစ်ပြည့်မှာဖြစ်ပါတယ်။ အဖွဲ့ရဲ့ နှစ်ပတ်လည် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်တင်ဆက် မှုတစ်ခု ပြုလုပ်သွားမှာဖြစ်ပြီး အဆိုပါအစီအစဉ်မှာ အဖွဲ့ဝင်တွေ ပြန်လည်ဆုံစည်းကြမှာဖြစ်ကြောင်း စွန့်ပီဒေါကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

“T-ara” ရဲ့ အဖွဲ့ဝင်တွေဖြစ်ကြတဲ့ ကျူရီ၊ အွန်ဂျန်း၊ ဟိုမင်နဲ့ ဂျီယောင်းတို့ဟာ အဖွဲ့ရဲ့ ဆယ်နှစ် ပြည့်နှစ်ပတ်လည်မှာ ပြန်လည်တွေ့ဆုံမှာပါ။ ဇူလိုင် ၁၅ ရက်မှာ အဖွဲ့ဝင်တွေက သူတို့ရဲ့ အင်စတာဂရမ် စာမျက်နှာတွေပေါ်မှာ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မှု အကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာတာဖြစ်ပါတယ်။

အဖွဲ့ဝင်တွေဟာ လာမယ့် ဇူလိုင် ၂၉ ရက်မှာ တော့ ရုပ်သံကနေတစ်ဆင့် တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်

မှုပြုလုပ်သွားမှာဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

“T-ara” ဟာ ၂၀၀၉ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၃၀ ရက် မှာ “Lie” တေးသီချင်းနဲ့ တေးဂီတလောကအတွင်း စတင်ဝင်ရောက်လာတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အမ်ဘီကေ အန်တာတီနီးမန်နဲ့ ချုပ်ဆိုထားတဲ့ စာချုပ် သက်တမ်းကုန်ဆုံးပြီးနောက်မှာတော့ အဖွဲ့ဝင် တွေဟာ သရုပ်ဆောင်လုပ်ငန်းနဲ့ တေးဂီတနယ်ပယ် မှာ သီးခြားစီလုပ်ရမှာမို့လို့ လုပ်ဆောင်နေတာ လည်း ဖြစ်ပါတယ်။



ဇူလိုင် ၁၄ ရက်က လန်ဒန်မှာ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် “The Lion King” ရုပ်ရှင်အထူးပွဲကို တက်ရောက်အားပေးခဲ့သော မင်းသားဟယ်ရီနှင့် မက်ဂန်မာကယ်လ်တို့ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာစဉ်။

မက္ကဆီကို ဖျော်ဖြေပွဲကို လွဲချော်ခဲ့တဲ့ ဂျက်ဆင်

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသားတေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ် တဲ့ “GOT7” ရဲ့အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဂျက်ဆင်ဟာ လတ်တလော မက္ကဆီကိုမှာ ပြုလုပ်နေတဲ့ အဖွဲ့ရဲ့ တေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲမှာတော့ စင်မြင့် ထက်ကနေ စောစီးစွာထွက်ခွာခဲ့ ရပါတယ်။ အကြောင်းကတော့ ကျန်းမာရေးပြဿနာကြောင့် ဖြစ် ကြောင်း အီးအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါ တယ်။



“GOT7” ဟာ ယခုနှစ်အတွင်း “Keep Spinning World Tour” နယ်လှည့်တေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲ တွေကို ပြုလုပ်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဖျော်ဖြေပွဲတွေကို ပြီးခဲ့တဲ့ လအတွင်းက ဆိုးလ်မှာ စတင်

ဖျော်ဖြေပေးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီနောက် အမေရိကန်မှာဖျော်ဖြေ ခဲ့ပြီးနောက်မှာတော့ မက္ကဆီကိုမှာ စင်မြင့်နောက်ကို ဝင်ရောက်သွား ပြုလုပ်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ မက္ကဆီကို ဖျော်ဖြေပွဲမှာတော့ ဂျက်ဆင်ဟာ စင်မြင့်ထက်မှာ ဖျော်ဖြေရင်းက ရပ်တန့်ခဲ့ပြီး ဘေးထွက်နေခဲ့ကာ စင်မြင့်နောက်ကို ဝင်ရောက်သွား ခဲ့ပါတယ်။ ကျန်အဖွဲ့ဝင်တွေကပဲ ဖျော်ဖြေပွဲကို ပြီးဆုံးအောင် တင်ဆက်

ပေးခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါ တယ်။

“GOT7” ရဲ့ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး ဖြစ်သူ ကင်ယူဂွန်းက ဂျက်ဆင်ရဲ့ အခြေအနေကို စိတ်ပူနေကြတဲ့ ပရိသတ်တွေအတွက် အင်စတာဂရမ် စာမျက်နှာပေါ်မှာ ရှင်းလင်းခဲ့ပါတယ်။ သူက ပရိသတ်တွေကို စိတ်ပူကြဖို့နဲ့ ဂျက်ဆင်လည်း ပြန်လည်ကောင်းမွန် လာပြီဖြစ်ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြခဲ့ ပါတယ်။ ကင်ရဲ့ ဖော်ပြချက်အရ ဂျက်ဆင်ဟာ အစာအဆိပ်သင့်ခဲ့တာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် တီးတိန်မြို့ ငါလ်ဇန်လေယာဉ်ကွင်း တည်ဆောက်မည့်နေရာ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

တီးတိန် ဇူလိုင် ၁၅

ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆလိုင်လျှန်လွယ် နှင့်အဖွဲ့သည် ဇူလိုင် ၁၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက တီးတိန်မြို့နယ် ဆိုင်းဇန်ကျေးရွာ ငါလ်ဇန်လေယာဉ်ကွင်းတည်ဆောက်မည့် မြေနေရာကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။
ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် လေယာဉ်ကွင်း တည်ဆောက်မည့် မြေနေရာကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြပြီး ရှင်းလင်းဆောင်တွင် လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်စိုးက မြေအနေအထားအရ လေယာဉ်ပြေးလမ်းအလျားပေ ၃၀၀၀၊ အကျယ်ပေ ၁၀၀ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်

ကြောင်း၊ လေယာဉ်ငယ်များ ဆင်းတက်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ ဖြာကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် တီးတိန်မြို့သို့ရောက်ရှိကာ မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ အရာရှိအိမ်ရာ၊ အမှုထမ်းအိမ်ရာတည်ဆောက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။
ယင်းနောက် စကောလမ်းရပ်ကွက်ရှိအထက (၁)၌စံကိုက်ညီမူလတန်းကျောင်းအဆောက်အအုံသစ် ဆောက်လုပ်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

ကယားပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် မသန်စွမ်းသူများအား ခြေတုတပ်ဆင်ပေး

လွိုင်ကော် ဇူလိုင် ၁၅

ရွှေမင်းသား ဖောင်ဒေးရှင်း (မြန်မာ)နှင့် LDSC (Letter Day Saint Charities) တို့ ပူးပေါင်း၍ ကယားပြည်နယ်အတွင်း မသန်စွမ်းသူများအတွက် အခမဲ့ခြေတုများ ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၁၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက လွိုင်ကော်မြို့ နောင်ယား (ခ)ရပ်ကွက်ရှိ မြို့နယ်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိ က ရွှေမင်းသားဖောင်ဒေးရှင်းအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အလိုက် မသန်စွမ်းသူများအတွက် လိုအပ်သည်ကဏ္ဍများတွင် အဆင်ပြေစေရေးအတွက် အဘက်ဘက်မှ ထောက်ပံ့နေသည်ကို သိကြောင်း၊ မသန်စွမ်းသူများအတွက် ရုံးဆောက်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် မြေနေရာကိုလည်း ချထားဆောင်ရွက်ပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ အဆောက်အအုံများ ဆောက်လုပ်ရာတွင် မသန်စွမ်းသူများ ဝင်ထွက်သွားလာရေး အဆင်ပြေစေရေးအတွက် စီမံဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ရန်ပုံငွေများ ထည့်သွင်းလျာထားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ကယားပြည်နယ်တွင် မြို့နယ်အလိုက် မသန်စွမ်းသူများ စာရင်းများကို ပြုစုရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝင်းနိုင်ထွန်းက မုဒိတာ စကားပြောကြားပြီး LDSC မှ Country Director တစ်ဦးက အမှာစကားပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ ရွှေမင်းသား ဖောင်ဒေးရှင်း (မြန်မာ) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြတ်သူဝင်းက ခြေတုများ တပ်ဆင်ပေးခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ရွှေမင်းသားဖောင်ဒေးရှင်း (မြန်မာ)၏ မှတ်တမ်းဗီဒီယိုကို ပြသခဲ့သည်။ မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေး ဥပဒေနှင့် နည်းဥပဒေစာအုပ်များကို ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝင်းနိုင်ထွန်းက ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိ အား ပေးအပ်ပြီး ကန္နရဝတီ လူမှုကူညီရေး

အသင်းမှ ရွှေမင်းသားဖောင်ဒေးရှင်း (မြန်မာ)အတွက် ငွေကျပ်သုံးသိန်း ပေးအပ်လှူဒါန်းကာ စုစုပေါင်း မသန်စွမ်းသူ ၇၅ ဦးတို့အတွက် ခြေတု ၇၅ ခုကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က မသန်စွမ်းသူများအား ကိုယ်တိုင်တပ်ဆင်ပေးခဲ့သည်။
ရွှေမင်းသားဖောင်ဒေးရှင်း (မြန်မာ) နှင့် LDSC တို့ပူးပေါင်းပြီး ခြေတုတပ်ဆင်ပေးခြင်းကို မန္တလေး၊ ဧရာဝတီ၊ နေပြည်တော်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မွန်၊ ကရင်နှင့် ရခိုင် ပြည်နယ်များတွင် ရှစ်ကြိမ်တိတိ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ခြေတု ၈၅၄ ခု ပေးအပ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုစိုင်း (လွိုင်ကော်)



မုံရွာမြို့တွင် မိုးရာသီ စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ

မုံရွာ ဇူလိုင် ၁၅

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ်ဝန်ရပ်ကွက်ရှိ အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ (မုံရွာ)ကျောင်းဝင်းအတွင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ့ရိုးရာ သိုင်းပညာချစ်မြတ်နိုးသူများအဖွဲ့နှင့် အားကစားနှင့်ကာယပညာသိပ္ပံ (မုံရွာ)တို့ ပူးပေါင်း၍ မိုးရာသီပထမအကြိမ် စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတော်ကို ဇူလိုင် ၁၅ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ကျင်းပသည်။
အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ (မုံရွာ)ကျောင်းအုပ်ကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတင်ဝင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမြန်မာ့ရိုးရာသိုင်းပညာချစ်မြတ်နိုးသူများအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတေဇာအေးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက သစ်ပင်များ စိုက်ပျိုးပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
ယနေ့ကျင်းပသော မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတော်တွင် ကုက္ကို၊ စွယ်တော်၊ မဲလီ၊ တမာ၊ မည်စည်၊ ကံ့ကော်၊ ခရေပိတောက်၊ ဇျောက်ဆိပ်၊ မြန်မာကုက္ကိုစသည် ပျိုးပင် ၁၀၀၀ အား စုပေါင်းစိုက်ပျိုးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဝင်းဦး (ဇေယျာတိုင်း)

နေပြည်တော်နှင့် ယူနန်ပြည်နယ် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့တို့ ချစ်ကြည်ရေး မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ



နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅

နေပြည်တော် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့တို့ မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို ဇူလိုင် ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါ ရုံးဝင်းအတွင်း၌ ကျင်းပသည်။
တရုတ်နိုင်ငံယူနန်ပြည်နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကံ့ကော်ပင်များကို စိုက်ပျိုးပေးကြသည်။
ထို့နောက် နေပြည်တော် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့တို့တွင် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ် နာယက၊ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ နေပြည်တော်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် တရုတ်နိုင်ငံယူနန်ပြည်နယ် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက နှစ်နိုင်ငံအမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့များ၏ အတွေ့အကြုံများကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
ထွန်းထွန်းဝင်း

မြောင်းမြမြို့ သူနာပြုသင်တန်းကျောင်းတက်ရောက်ရန် လျှောက်ထားသူများအား သိကောင်းစရာများ အသိပေးဆွေးနွေး

မြောင်းမြ ဇူလိုင် ၁၅

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြမြို့တွင်ဖွင့်လှစ်မည့် သူနာပြုသင်တန်းကျောင်း တွင်တက်ရောက်ရန် လျှောက်ထားသူများအား သူနာပြုသင်တန်းကျောင်း



နှင့်ပတ်သက်၍ သိကောင်းစရာများ အသိပေးရှင်းလင်းပွဲကို ဇူလိုင်လ ဒုတိယပတ်က မြောင်းမြမြို့ မြရွှေဝါခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်အတွက် သူနာပြုသင်တန်း အသိပေးပထမနှစ် သင်တန်းကို ပုသိမ်၊ ဟင်္သာတ၊ မြောင်းမြမြို့ သင်တန်းကျောင်းများတွင် တက်ရောက်ရန် သင်တန်းသူ ၃၂၀ ခေါ်ယူမည်ဖြစ်ပြီး မြောင်းမြမြို့တွင် ၈၀ တက်ရောက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာစိုးမိုးသူက မြောင်းမြမြို့တွင် သူနာပြုသင်တန်းကျောင်းဖြစ်ပေါ်လာပုံနှင့် သူနာပြုသင်တန်းကျောင်း တက်ရောက်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ပုသိမ်မြို့ သူနာပြုသင်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး (မြောင်းမြမြို့ သူနာပြုသင်တန်းကျောင်းတာဝန်ခံ)က သင်တန်းကျောင်း၌ သင်ကြားမည့် ဘာသာရပ်နှင့် အလုပ်အကိုင်ရရှိရေးအကြောင်းများ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကာ တက်ရောက်လာသူ ကျောင်းသူများနှင့် အုပ်ထိန်းသူမိဘများက

သိလိုသည်များ မေးမြန်းမှုကို ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးက ပြန်လည်ဖြေကြားပေးခဲ့သည်။
“သူနာပြုသင်တန်းကျောင်းတက်ရောက်မယ်ဆိုရင် စေတနာ၊ ဝါသနာ၊ အနစ်နာခံယူနိုင်သူဖြစ်ရပါမယ်။ အလုပ်အကိုင်ရရှိရေးအတွက် ရည်ရွယ်ချက် တစ်ခုတည်းနဲ့ လျှောက်ထားမယ်ဆိုရင် အဆင်ပြေမှာမဟုတ်ပါဘူး” ဟု ပုသိမ် သူနာပြုသင်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်နော်က ပြောကြားသည်။
မြောင်းမြမြို့ သူနာပြုသင်တန်းကျောင်းကို ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက်ရန်ပုံငွေမှ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဒီဇိုင်းအလှဆုံး သူနာပြုသင်တန်းကျောင်းပုံစံဖြင့် ကျပ်သန်းပေါင်း ၃၄၀၀၀ ကျော် အကုန်ကျခံကာ အောက်တိုဘာလအတွင်း အပြီးတည်ဆောက်လျက်ရှိကာ နိုဝင်ဘာလလယ်ခန့်တွင် သင်တန်းဖွင့်လှစ်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
အောင်မင်း (မြောင်းမြ)

ကျိုက္ကလော့၊ မေတ္တာဒီပီ မိသားစု၏

(၁၅)ကြိမ်မြောက် အမေ့မေတ္တာ စာမူပြိုင်ပွဲ

ကျိုက္ကလော့၊ မေတ္တာဒီပီ မိသားစု၏ နှစ်စဉ်ကျင်းပခြင်းဖြစ်သော “အမေ့မေတ္တာ” စာမူပြိုင်ပွဲ (၁၅)ကြိမ်မြောက်သို့ ဝတ္ထုတို၊ ဆောင်းပါး၊ကဗျာရှည် (၇၂၀ဝ၊ ခေတ်ပေါ်) များကို (တော်သလင်းလကွယ်နေ့) စက်တင်ဘာလ ၂၈ရက်(စနေနေ့) နောက်ဆုံး ထား၍ အောက်ပါလိပ်စာသို့ ပေးပို့နိုင်ပါသည်။

ပြီးခဲ့သည့်နှစ် ပြိုင်ပွဲများတွင် ဝတ္ထု၊ ဆောင်းပါး၊ ကဗျာ ပထမဆု ရရှိပြီးသူများ “အမေ့မေတ္တာဂုဏ်ထူးဆောင်စာပေဆု” အတွက် သီးသန့်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ပါသည်။ မိမိတို့ ပထမဆု ရရှိခဲ့သော ပြိုင်ပွဲဝင်ခုနစ်ကို ဖော်ပြရမည်။

“ဂုဏ်ထူးဆောင်ဆု” ရရှိပြီးသူများသည် ဆုရပြီးသော ဘာသာရပ်မှအပ အခြားဘာသာရပ်များသို့ စာမူယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရှိသည်။

စာမူများ ပေးပို့ရန်လိပ်စာ

ဒေါ်ယုနေဝတီ၊ ကျိုက္ကလော့သီလရှင်သင်ပညာရေးကျောင်း၊ ကျိုက္ကလော့စေတီအနီး မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ဖုန်း ၀၉-၅၁၀၅၆၅၆၅

“Facebook Page အမေ့မေတ္တာ စာမူပြိုင်ပွဲ”

Table with 3 columns: အမည်ပြောင်း (Brown Academy), ဖခင်အမည်မှန် (ဒီပီအေ အထက(၁) ဒသမတန်း), ပျောက်ဆုံးကြောင်း (ယင်းမာပင်မြို့နယ်၊ သမင်သတိရွာနေ)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သယံဇာတ၊ ကျွန်းကျွန်း၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်တေ (၄)လမ်း၊ တိုက်အမှတ်(၁၆/ဘီ)၊ (၃)လွှာ(ညာခန်း)ဖြစ်သောတိုက်ခန်းနှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာချက်

အများသိစေရန်ကြေညာချက်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လိုင်သာယာမြို့နယ်၊ (၂၃)ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်အောင်ကျော်လမ်း၊ အမှတ်-၄၀/၂၂၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၂၅၃

ဖခင်အမည်မှန်
ရန်ကုန်မြို့၊ လိုင်သာယာမြို့နယ်၊ အထက(၉)ကျောင်း၊ တက္ကသိုလ်ဝင် တန်းမှ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၅၊ လူနေရပ်ကွက်အမှတ်-၅၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၅၀/A) အလျား ပေ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန ဆေးတက္ကသိုလ်၊ မကွေး

ဆေးပညာဘွဲ့လွန်သင်တန်းများအတွက် လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

Table listing various medical courses and their details, including Dip.Med.Sc, M.Med.Sc, Ph.D, and Dr.Med.Sc programs in various specialties like Anatomy, Physiology, Biochemistry, etc.

ဆေးပညာမဟာသိပ္ပံ သင်တန်းများအတွက် လျှောက်လွှာပို့သည့်ရက်တွင် လုပ်ငန်းစတင်ဝင်ရောက်သည့် ရက်မှစ၍ ခွင့်ရက်မပါ လုပ်သက် (၁)နှစ်ရှိသူ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဖြစ်ရမည်။
(၄) ဆေးပညာမဟာသိပ္ပံ သင်တန်းများအတွက် လျှောက်လွှာပို့သည့်ရက်တွင် လုပ်ငန်းစတင်ဝင်ရောက်သည့် ရက်မှစ၍ ခွင့်ရက်မပါ လုပ်သက် (၁)နှစ်ရှိသူ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဖြစ်ရမည်။

ဖခင်အမည်မှန်
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေကျင်မြို့နယ်၊ အထက၊ ဒသမတန်းမှ မဖြိုး (၇/ရက်(နိုင်) ၀၉၀၅၅၅၅၅) ဝင်ခွင့်ရသူ ဦးစိန်မာအင်

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း
ထားလမ်းမြို့အထက၊ အမှတ်(၃)ကျောင်း၊ အဓိကတန်းမှ မဖြိုး (၇/ရက်(နိုင်) ၀၉၀၅၅၅၅၅) ဝင်ခွင့်ရသူ ဦးစိန်မာအင်

ဖခင်အမည်မှန်
ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ အထက-၅၊ ဒသမတန်း (A)မှ မအိဇောအောင်၊ အဖေတန်း (F) မှ မောင်နေပိုင်ထူးတို့၏ ဖခင်အမည် မှန်မှာ ဦးဆန်းထူး (၇/ရက်(နိုင်) ၀၉၀၅၅၅၅၅) ဝင်ခွင့်ရသူ ဦးဆန်းထူး

ဖခင်အမည်မှန်
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေကျင်မြို့နယ်၊ အထက (ရွှေကျင်)ဒသမတန်းမှ မင်း ပွင့်ဦး၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစိန်မာအင် (၇/ရက်(နိုင်) ၀၉၀၅၅၅၅၅) ဝင်ခွင့်ရသူ ဦးစိန်မာအင်

ဖခင်အမည်မှန်
ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အထက(၃) ဒသမတန်း(D) မှ မခိုင်နိုင်နွယ်၏ ဖခင် အမည်မှန်မှာ ဦးကျော်ကျော်နိုင် (၁၂/ရက်(နိုင်) ၀၉၀၅၅၅၅၅) ဝင်ခွင့်ရသူ ဦးကျော်ကျော်နိုင်

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာ
လိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရွှေကျင်မြို့နယ်၊ (၂၃)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၁)မြေကွက်အမှတ်(၂၅၃/က)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၅၃/က)၊ (၂၅)ရပ်ကွက်၊ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ လိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ဦးဆန်းအောင်၏ မိမိ၏ ဖခင်အမည်အမည်ပေးပြီး ထပ်မံအမည်ပြောင်းခြင်း ရောင်းချခွင့်အမည်ပေးပြီး ထပ်မံအမည်ပြောင်းခြင်း ဆိုင်သွင်းခွင့်ရသူ (၁၂/အလွယ်(နိုင်) ၂၀၂၅ (၉) မှ မြေကွက်အမှတ်(၅) ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၃)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့ကျင်းပ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၁၉၀ ၂၃ ဒသမ ၄ ဘီလီယံ ခန့်မှန်းထား



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ဦးတီခွန်မြတ် ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့ကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစားပေးဆောင်ရွက်

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ဦးတီခွန်မြတ်က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားရာ၌ ယနေ့စတင်ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကာလတွင် နိုင်ငံတော်အတွက် နှစ်စဉ် မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ပေးရမည့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားစီမံကိန်းဥပဒေကြမ်း၊ ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းနှင့် ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ဆွေးနွေးအတည်ပြုခြင်းကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့တွင် အမျိုးသားစီမံကိန်းဥပဒေကြမ်းနှင့် ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့ကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ကိုယ်စား သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်းဝင်က လွှတ်တော်သို့တင်သွင်းမည်ဖြစ်ပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးသို့လည်း ဖြန့်ဝေပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့

ကြေးမုံ **ယနေ့ဖတ်စရာ**

ချင်းတွင်းမြစ်အတွင်း ကျောက်မီးသွေးတင်ဆောင်လာသော တွဲသင်္ဘောတစ်စင်း နှစ်မြုပ်
စာမျက်နှာ >> ၁၄

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွင် ရေလွှမ်းမိုးမှုကြောင့် လူ ငါးသိန်း ရေဘေးသင့်ခဲ့ပြီး အနည်းဆုံး ၂၀ သေဆုံး
စာမျက်နှာ >> ၁၂

ဆီနီဂေါအသင်းက တူနီးရှားကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် နိုင်ပြီး အာဖရိကနိုင်ငံများဖလား နောက်ဆုံးပိုလ်လုပွဲတက်လှမ်း
စာမျက်နှာ >> ၁၆

ချန်ပီယံဆုနှင့် တန်းဆင်းဇုန်အတွက် ပြိုင်ဆိုင်ရမည့် MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၅
၂၀၁၉ ဘောလုံးရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲမှာ ဇူလိုင်လဒုတိယပတ်က ကျင်းပသည့် ပွဲစဉ်(၁၆)အပြီးတွင် ပြိုင်ပွဲ၏ သုံးပုံ နှစ်ပုံ ကျင်းပပြီးစီးသွားပြီး ပန်းဝင်ကာလကို ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်သည်။ လက်ကျန်ခြောက်ပွဲအလိုတွင် ချန်ပီယံဆုနှင့် တန်းဆင်းဇုန်အတွက် နောက်ဆုံးအချိန်ထိ စောင့်ကြည့်ရမည်ဖြစ်သည်။

ပွဲစဉ်(၁၆) အပြီး အနေအထားအရ ချန်ပီယံဆုအတွက် သုံးသင်း၊ တန်းဆင်းနှစ်နေရာအတွက် ငါးသင်း အပြိုင်လှရမည့် အနေအထားဖြစ်နေပြီး ချန်ပီယံဆုအတွက် ယခင်က အသင်းခြောက်သင်းအထိ မျှော်လင့်ချက်ရှိခဲ့သော်လည်း ကျန်အသင်းများမှာ စာမျက်နှာ ၁၃ ကော်လံ ၁ သို့

ဇူလိုင် ၁၄ ရက်က တောင်ကြီးကွင်း၌ ကျင်းပသည့်ပွဲတွင် ရှမ်းယူနိုက်တက်နှင့် ဟံသာဝတီအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။

MINGALAR CINEMAS Mingalar Cinemas facebook

သမ္မတ ၀၁-၂၄၆၆၆၂ ၀၁-၂၄၆၆၆၃	သွင် ၀၁-၃၇၂၅၄၄ ၀၁-၃၇၂၅၄၅	မင်္ဂလာ(၁) ၀၁-၂၄၆၆၆၂ ၀၁-၂၄၆၆၆၃	မင်္ဂလာ ဆုံစင်တာ(၂) ၀၉၇၃၂၅၄၀၁ ၀၉၇၃၂၅၄၀၂	GoldClass ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၁၁ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၃၃	မင်္ဂလာစံပြ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၁၁ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂၂ ၀၁ ၂၃၀၃၀၆၅	မင်္ဂလာမ/ ဥက္ကလာ ၀၉၄၂၀၀၆၂၅၀၂ ၀၉၄၂၀၀၆၂၅၀၃ ၀၉၄၂၀၀၆၂၅၀၄
မင်္ဂလာတောင်အောက် ၀၉၄၀၂၁၉၉၉၉၁ ၀၉၄၀၂၁၉၉၉၉၂	ရေလှောင် ၀၉၄၅၅၅၅၅၅၅၅ ၀၉၄၅၅၅၅၅၅၅၅	နေပြည်တော် ၀၉ ၅၅၅၅၅၅၅၅ ၀၉ ၅၅၅၅၅၅၅၅	မင်္ဂလာစံပြ (ဂမန်းပွင့်) (လှည့်တန်း-မိန့်ဇွမ်) ၀၉၇၃၂၅၄၀၅၅ ၀၉၇၃၂၅၄၀၆၅	ဝင်းလိုက် မန္တလေး ၂၂၇၅၅၅၅၅၅၅၅၅၅၅ ၂၂၇၅၅၅၅၅၅၅၅၅၅၅	မင်္ဂလာစိုင်းမွန်း မန္တလေး ၀၉၄၀၂၅၅၅၅၅၅ ၀၉၄၀၂၅၅၅၅၅၅	Central Point မန္တလေး ၀၉၉၅၅၅၅၅၅၅၅ ၀၉၉၅၅၅၅၅၅၅၅
မင်္ဂလာအောင် ၀၉၄၅၅၅၅၅၅၅၅ ၀၉၄၅၅၅၅၅၅၅၅	မင်္ဂလာ ၀၉၄၅၅၅၅၅၅၅၅ ၀၉၄၅၅၅၅၅၅၅၅	NEW 3D Cinema တောင်ငူ ၀၉၅၅၅၅၅၅၅၅၅ ၀၉၅၅၅၅၅၅၅၅၅	မင်္ဂလာစံပြ(မတော့) ၀၉ ၅၅၅၅၅၅၅၅၅ ၀၉ ၅၅၅၅၅၅၅၅၅	မင်္ဂလာရွှေတင် (ပဲခူး) ၀၉၅၅၅၅၅၅၅၅၅ ၀၉၅၅၅၅၅၅၅၅၅	မင်္ဂလာဘုရင့် (မင်္ဂလာ) ၀၉၅၅၅၅၅၅၅၅၅ ၀၉၅၅၅၅၅၅၅၅၅	မင်္ဂလာ Ocean ၀၉၅၅၅၅၅၅၅၅၅ ၀၉၅၅၅၅၅၅၅၅၅

နှစ်သုံးသွား Update
သမ္မတ၊ သွင်၊ မင်္ဂလာ(၁)၊ Top Roy၊ မင်္ဂလာစံပြ၊ မင်္ဂလာစံပြ၊ ဂမန်းပွင့်၊ စိန်ဝေဟာ၊ မ/ဥက္ကလာ၊ ဘုရင့်နောင်(တော့)၊ GoldClass၊ တောင်အုံ၊ မန္တလေး - ဝင်းလိုက်၊ မြို့မ၊ မင်္ဂလာစိုင်းမွန်း၊ မန်နေပြည်တော်၊ Central Point မတော့ - စံပြ၊ မြည် - မင်္ဂလာထွန်းသီရိ၊ တောင်ငူ - NEW 3D CINEMA၊ ပဲခူး - Icon၊ ရွှေဟင်္သာ၊ မော်လမြိုင် - မင်္ဂလာဘုရင့်၊ ပုံရွာ - မင်္ဂလာမြန်မာ၊ မင်္ဂလာ Ocean

ချာလီဘာ
ရှေ့ဆောင်၊ စံပြ၊ ဂမန်းပွင့်၊ ဝေဟာ၊ စိန်ဝေဟာ၊ မ/ဥက္ကလာ၊ ဘုရင့်နောင်၊ တောင်အုံ၊ မန္တလေး - မြို့မ၊ မင်္ဂလာစိုင်းမွန်း၊ Central Point၊ မြည် - ထွန်းသီရိ၊ ပဲခူး - Icon၊ မော်လမြိုင် - ဘုရင့်၊ ပုံရွာ - မြန်မာ၊ Ocean

LION KING (3D)
နေပြည်တော်၊ မင်္ဂလာစံပြ၊ ဂမန်းပွင့်၊ ဘုရင့်နောင်၊ GoldClass၊ မန္တလေး - မင်္ဂလာစိုင်းမွန်း၊ ပဲခူး - Icon၊ မြည် - မင်္ဂလာထွန်းသီရိ၊ ပုံရွာ - Ocean

SPIDERMAN FAR FROM HOME
နေပြည်တော်၊ ဂမန်းပွင့်၊

CRAWL
နေပြည်တော်၊ ဂမန်းပွင့်၊ GoldClass

စိန်ဂေါ်ဇီမ ယောက်ျား
ရှေ့ဆောင်၊ ဂမန်းပွင့်၊
သတိ စာမျက်နှာ ၁၅၅၂၀၁၅၅ - ရှေ့ဆောင်

၁၀.၇.၂၀၁၉ ငန.မှ ဖြေပည့်ဇာတ်ကားသစ်များ

ပွဲချိန် - ၁၀:၀၀ နာရီ၊ ၁၂:၃၀ နာရီ၊ ၃:၃၀ နာရီ၊ ၆:၃၀ နာရီ၊ ၉:၃၀ နာရီ